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Vážené sousedky, milí sousedé,

předvánoční čas byl bohužel poznamenán brutálním a bezpre-
cedentním útokem na bezbranné studenty a pedagogy filozo-
fické fakulty. Chci proto i na tomto místě uctít památku obětí 
a vyjádřit jejím rodinám upřímnou soustrast. Je to tragédie, 
kterou v novodobých dějinách naše země nepamatuje. Záro-
veň bych chtěl těm, kteří byli zraněni, popřát brzké uzdravení.

Pokud se ohlédnu za minulým rokem v Praze 6, máme 
za sebou, z mého pohledu, velmi úspěšný rok. Na jeho začátku 
se nám v nové koalici podařilo velmi rychle dohodnout na zá-
sadních tématech. A také díky tomu jsme v průběhu loňské-
ho roku mohli představit řadu novinek a zahájit celou řadu 
investičních akcí, jako například rekonstrukci a výstavbu škol, 
rekonstrukci Skleňáku a v neposlední řadě se blíží ke svému 
zdárnému konci i stavba tenisové klubovny na Ořechovce 
i přestavba nádraží Bubeneč na komunitní centrum Stanice 6.

V letošním roce máme před sebou spoustu práce a rozhod-
ně v ní nehodláme nijak polevovat. Čeká nás závěr testování 
a pilotního projektu v oblasti umělé inteligence a její oficiální 
zařazení do práce našeho úřadu. Budeme investovat naše pro-
středky do nákupu nebytových prostor v novostavbě Victoria 
Palace na Vítězném náměstí a připravovat se na vý běrové říze-
ní nového kulturního centra v budoucí výstavbě ve 4. kvadran-
tu, kde dnes bývají farmářské trhy.

Velkým tématem zůstává i nadále oblast školství a i zde 
budeme pokračovat v našem tažení proti spádové turistice. 
Loňský rok jasně ukázal, že naše aktivity v této oblasti mají 
smysl. Chceme totiž dostatek míst v našich školách pro děti 
ze Šestky a chceme, aby se děti v našich školách cítily dobře, 
stejně jako učitelky, učitelé i nepedagogičtí pracovníci.

Přeji vám do nového roku 2024 jen to nejlepší!

Jakub Stárek, starosta

Stalo se milou tradicí, že Praha 6 pravidelně vzpomíná 
na svého čestného občana, prezidenta Václava Havla, v den 
jeho úmrtí 18. prosince. Srdce pro Václava Havla opět svítilo  
v Šabachově parku, lidé sem mohli přijít zavzpomínat, 
rozsvítit svíčku a odnést si stužku s některým z jeho citátů.

Babybox před Vánocemi zachránil 
chlapečka
V pátek 22. prosince v 11.11 hodin pomohl šestkový baby-
box zachránit život dalšího zdravého chlapečka, kterého 
maminka  pojmenovala Oliver. K miminku přiložila i dopis, 
proč se dítěte vzdává. Babybox byl na budovu radnice 
nainstalován v roce 2010 a od té doby pomohl zachránit 
pět chlapečků a čtyři holčičky.
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Městská část připravila nový dotační 
program pro školy a školky zřizované 
Prahou 6, jehož cílem je podpořit komu-
nitní funkci školských zařízení.
Na komunitní program ve školách je 
v rozpočtu vyčleněno 1,3 milionu korun. 
Peníze lze čerpat v pěti podprogramech: 
⟶ První je určený na aktivity pro rodiče 
a přátele škol rozvíjejících komunitní 
funkci, tedy například na pravidelné 
dílny, zahradní slavnosti či různá setká-
ní. Finanční podpora se pohybuje od 3 
do 20 tisíc korun na akci. 
⟶ Z komunitního programu lze také 
podpořit částkou do čtyřiceti procent 
příspěvku rodičů pravidelné aktivity 
škol zaměřené na kulturní a zájmovou 
činnost dětí. 
⟶ Dotace může být poskytnuta mateř-
ským a základním školám i na realizaci 
kurzů pro seniory, a to v maximální výši 
pět tisíc korun na setkání.
⟶ Částku 3 až 20 tisíc korun je také 
možné čerpat na kulturní, soutěžní, 
tradiční a veřejně přístupné aktivity 

Praha 6 podpoří komunitní 
programy ve školách

Víte, kdo byl Jean Sibelius? Že je v Praze 6 Sibeliova ulice, ví mnoho lidí. Ale znáte Jeana Sibelia? 
Jak si můžete nově přečíst na dodatkové tabuli na plotu rezidence finského velvyslance, Jean 
Sibelius byl finský hudební skladatel a dirigent, inspirovaný finskou národní epikou a bojem 
Finů proti ruské nadvládě. Slavnostního odhalení tabule s vysvětlujícím textem se ujali finský 
velvyslanec Pasi Olavi Tuominen a starosta Jakub Stárek.

v mateřských a základních školách, 
do nichž se zapojují rodiny žáků nebo 
místní obyvatelé a komunity. 
⟶ Až 50 tisíc korun činí podpora 
na jednorázový projekt zaměřený 
na hospodaření s vodou.

Peníze na tyto projekty mohou  
školy žádat prostřednictvím stránek 
praha6.cz/dotace do 1. února 2024. 

Celoroční podpora
Průběžně po celý rok mohou lidé dostat 
menší příspěvky na kulturní akce, ma-
ximální výše daru je deset tisíc korun. 
Na sportovní nebo volnočasové je ma-
ximální výše podpory stanovena na 25 
tisíc korun. 

Peníze lze získat také na údržbu 
vzrostlých dřevin. Žádat mohou jak 
fyzické, tak právnické osoby, podpora 
činí až 25 000 korun při desetiprocent-
ní spoluúčasti. Finance se neposkytují 
na kácení dřevin, pouze na údržbu. 

K získání těchto darů stačí vyplnit for-
mulář na stránkách praha6.cz/dotace. ■

Předzahrádky  
se slevou  
Pokud chce provozovatel 
restaurace či kavárny umístit 
předzahrádku na chodníku před 
svou provozovnou, musí nejen 
získat několik povolení, ale také 
zaplatit poplatek za zábor. 
Ten činí 100 korun za každý metr 
čtvereční a den, na tržištích se 
platí desetikoruna. I letos ale 
mohou šestkoví podnikatelé 
získat velkou slevu a zaplatit jen 
pět korun za každý započatý metr 
čtvereční a den. Musí splnit ně-
kterou z těchto tří podmínek: 
⟶ provoz předzahrádky ukončit 
do 22 hodin.
⟶ celoročně umožnit bezplatné 
využití restauračního WC veřej-
nosti, na restauraci na to upozorní 
samolepka s textem WC Free.
⟶ zahrádku vhodně prostorově 
vymezit, postavit a zařídit ná-
bytkem z přírodních materiálů, 
nesmějí na ní být plastové židle 
a stoly. 

Umístění předzahrádky, stej-
ně jako žádost o slevu, vyřizuje 
odbor životního prostředí úřadu 
městské části. Tam také podni-
katelé získají samolepku, kterou 
označí provozovnu s toaletou 
zdarma pro veřejnost. 

Pomoc Ukrajině 

Praha 6 poskytne ukrajinskému 
partnerskému městu Chmel
nyckyj humanitární pomoc 
ve výší přibližně 450 tisíc korun. 
O dar požádal dopisem starosta 
ukrajinského města Oleksandr 
Symchyshyn. Peníze prostřed-
nictvím neziskové organizace 
Volontery Podillia poslouží k ná-
kupu a distribuci jídla, oblečení 
a materiálu tamním obyvatelům 
i vojákům v přední linii.
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Patnáct základních škol zřizovaných městskou částí navštěvuje zhruba deset 
tisíc dětí. Spojuje je velmi kvalitní jazykové vyučování, vysoký standard 
vzdělávání a rozmanitost. 

Co nabízejí dětem
šestkové základní školy 

Jazyky, sport, matematika a informatika, ekologie nebo třeba 
alternativní způsoby vzdělávání – zaměření šestkových škol 
je rozmanité. Jsou zde školy až pro devět stovek dětí, které 
mohou díky tomuto počtu žáků nabídnout například výběr až 
ze čtyř cizích jazyků. Oproti tomu lze i na šestce najít školy, 
kterým se daří ve velkém městě udržet příjemnou rodinnou 
atmosféru, například ZŠ Norbertov, sídlící v historické budově 
naproti kostelu sv. Norberta. Najdete v okolí rodiny, kdy tuto 
školu často navštěvovali už rodiče nebo prarodiče současných 
žáků. Komunitní funkci plní i základní škola T. G. Masaryka, 
která je komplexem hned několika školských zařízení – škol 
v Ruzyni a na malém Břevnově, školek Stochovská, Bělohorská 
a Za Oborou a od tohoto školního roku k ní patří i vila Charlo-
tta, kde jsou umístěny dvě třídy.

Důraz na jazyky
Všechny šestkové základní školy mohou nabídnout nadstan-
dardní výuku cizích jazyků. Zatímco většina škol v republice 
začíná s prvním cizím jazykem ve třetí třídě, v Praze 6 se učí 
už od prvního ročníku – někde jako povinný, jinde jako volitel-

ný, případně jako kroužek. Vysoký standard výuky jazyků si 
školy udržují i v dalších ročnících, kdy na školách působí rodilí 
mluvčí, mají více hodin jazyků, některé nabízejí i dvojjazyčnou 
výuku, děti se účastní studijních pobytů v zahraničí a rozvíjí 
se i mezinárodní spolupráce škol. To vše je možné realizovat 
mimo jiné díky finanční podpoře Letiště Praha a programu 
Otevřený svět. Pět ze šestkových škol – Pod Marjánkou, Emy 
Destinnové, Hanspaulka, Červený Vrch a náměstí Svobody 
2 – splňuje podmínky pro takzvanou Excelentní jazykovou 
školu. Aby se mohla škola takto nazývat, musí nabízet výuku 
alespoň čtyř cizích jazyků ,  učit jeden předmět v cizím jazyce 
nebo nabízet výjezdy do zahraničí. Kvůli povinnosti nabízet 
čtyři cizí jazyky ovšem tyto podmínky diskvalifikují menší ško-
ly s menším počtem žáků, které nemohou zajistit tolik hodin 
a učitelů. I přesto jsou takové školy na jazyky velmi kvalitní. 
Například ZŠ Marjánka ovšem ve svém rozvrhu zohledňuje i to, 
že na šestce žije mnoho cizinců. Nabízí proto výuku pro děti 
s odlišným mateřským jazykem, které rozděluje podle jazyko-
vé úrovně do tří kategorií – od nulové znalosti až po znalosti 
odpovídající jazykové úrovni A2 a B1.
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Trendy moderní výuky 
Dalším podstatným trendem je podpora digitálních kompeten-
cí a využívání umělé inteligence, včetně budování odolnosti 
proti hrozbám vyskytujícím se v kyberprostoru. S počítačový-
mi dovednostmi začínají děti už na prvním stupni.

Odpovídá to současným trendům ve vzdělávání. „Dnes se 
prosazuje takzvaný kompetenční přístup ke vzdělání. Zjedno-
dušené popsáno – nezáleží na tom, kolik se toho děti ve škole 
nabiflují, ale jak umějí své znalosti použít v běžném životě,“ 
říká Jaromír Beran, stálý zástupce vrchního ředitele sekce 
vzdělávání a mládeže ministerstva školství a dodává, že školy 
v Praze 6 tyto trendy podporují a rozvíjejí, ačkoli to klade velké 
nároky na samotné učitele a především ředitele, kteří mají být 
pedagogickými lídry a změny podporovat. Ředitele musí pod-
porovat zřizovatel, tedy městská část Praha 6. To se jí velmi 
pěkně již řadu let daří.“ 

Vysoká kvalita a rozmanitost šestkového školství ovšem 
láká i děti a zvlášť rodiče z jiných částí hlavního města a Stře-
dočeského kraje, což spoustu let přinášelo problém takzvané 
spádové turistiky, tedy účelové změny trvalého pobytu. „Vloni 
městská část zahájila boj proti spádové turistice, hlavně proto, 
aby si mohly šestkové děti vybrat školu dle svých preferencí 
v rámci celé Prahy 6. V minulém roce, s výjimkou ZŠ Antonína 
Čermáka, o dětech přijatých do prvních tříd po dlouhé době 
nerozhodoval los. Doufám, že letos pokročíme ještě dále 
a nabídneme našim dětem možnost vybírat si mezi školami 
dle preferovaného zaměření,“ říká místostarostka pro školství 
Mariana Čapková (PRAHA 6 SOBĚ). 

Na co se specializují šestkové školy?
Jazyky 
Už přes deset let se děti mohou učit cizí jazyk, ve velké vět-
šině škol to je angličtina, od první třídy. Od třetích tříd ji mají 
povinně a jazykové vzdělání se rozšiřuje na druhém stupni, 
kdy si volí druhý jazyk – podle možností škol mají žáci na výběr 
němčinu, francouzštinu, španělštinu, italštinu a ruštinu. 

Výuka jazyků je nadstandardní ve všech školách, některé 
podle svých možností využívají na část výuky rodilé mluvčí, 
jiné nabízejí už od prvních ročníků bilingvní třídy a využívají 
metodu CLIL (Content and Language lntegrated Learning), kdy 
se některé předměty vyučují rovněž v angličtině.

ZŠ A. Čermáka, Věry Čáslavské a Marjánka nabízejí bilingvní 
výuku už od první třídy, kdy polovinu předmětů mají prvňáci 
v angličtině. Marjánka má i třídu s rozšířenou výukou němčiny. 
Rozšířenou výuku jazyků na druhém stupni nabízejí například 
školy náměstí Svobody 2 a Bílá, kde se děti učí čtyři hodiny 
týdně angličtinu a tři hodiny týdně druhý cizí jazyk. Na ZŠ Bílá 
lze v rámci kroužku taky studovat mandarinštinu z Tchaj-wanu.

Například ve waldorfských třídách ZŠ Dědina a ZŠ Emy Des-
tinnové se děti učí dva cizí jazyky už od první třídy. 

Alternativní vzdělávací směry
V Praze 6 nabízejí alternativní vzdělávání dvě školy – ZŠ Dědina 
waldorfské třídy a ZŠ Na Dlouhém lánu montessori výuku.

Waldorfský vzdělávací program vyučuje předměty v takzva-
ných epochách, ve dvouhodinovém bloku každý den po dobu 
tří až čtyř týdnů. Koncentrované učení v epochách umožňuje 
probrat látku mnohem intenzivněji a ponořit se do tématu 
hlouběji. Odborné předměty například výuka jazyků, hudební, 
výtvarné, pracovní výchovy pak probíhají v běžných pětačty-
řicetiminutových vyučovacích hodinách. Učivo je zprostřed-
kováno dětem formou prožitku, nechybí řada uměleckých 
činností, zejména hudba, divadlo, eurytmie, výtvarné činnosti. 
Waldorfský systém výuky využívá slovní hodnocení, kdy dává 
nejprve rodiči a později dítěti zpětnou vazbu a motivuje ho 
k dalšímu rozvoji jeho znalostí.

Montessori pedagogika vychází z myšlenek Marie Mon-
tessori, která věřila, že děti samy od sebe chtějí poznávat 
okolní svět a učit se nové dovednosti. Ke zdravému rozvoji je 
především potřeba jim vytvořit bezpečné, podporující a pod-
nětné prostředí. Děti jsou zde rozděleny do takzvaných trojro-
čí, kdy se spolu učí žáci tří věkových skupin, tedy první trojročí 
navštěvují děti ve věku 6 až 9, druhé 10 až 12 a třetí 13 až 15 let.

Ekologie
ZŠ J. A. Komenského se už před mnoha lety zapojila do me-
zinárodního projektu Ekoškola, který motivuje děti a učitele 
k udržitelnějšímu způsobu života a pomáhá jim pozitivně 
ovlivňovat svět kolem sebe. Ekotým tvořený zástupci jed-
notlivých tříd je prostředníkem mezi žáky a vedením školy, 
přichází s mnoha nápady, jak vylepšit školní prostředí i jeho 
okolí, připravuje školní akce. Výhodou školy je i velká zahrada, 
kterou využívá k výuce v přírodě. Bonusem je potok Brusnice, 
který zahradou protéká, a také loni vysazený malý školní lesík 
s tisícovkou stromů.

Matematika a informatika 
Několik šestkových škol – například Pod Marjánkou, Hanspaul-
ka, Červený vrch nebo A. Čermáka – nabízejí výuku matema-
tiky takzvanou Hejného metodou. Ta je založena na dvanácti 
principech, díky nimž děti objevují matematiku samy a s ra-
dostí a baví je. Základní škola na Červeném vrchu má – jako 
jedna ze dvou základních škol v republice – také statut fakultní 
školy Matematicko-fyzikální fakulty UK. Studenti této fakulty 
ve škole absolvují praxi. V každém ročníku druhého stupně 
škola nabízí třídu s rozšířenou výukou matematiky a příro-
dovědných předmětů, do které žáci dělají na konci pátého 
ročníku zařazovací test. V osmičce žáci matematické třídy mají 
navíc zařazený předmět matematika v angličtině. Škola organi-
zuje matematické olympiády. 

Informatice a rozvoji digitálních kompetencí se věnují od ur-
čitého ročníku všechny školy. Mají k dispozici tablety pro žáky, 
školní notebooky i celé digitální třídy. Například ZŠ Marjánka 
pro zatraktivnění výuky informatiky používá v hodinách virtu-
ální realitu, aby demonstrovala kontrast mezi reálným a smyš-
leným světem. Učitelé do svých hodin také zapojují výuku 
blokového programování, jehož cílem je sestrojit a naprogra-
movat vlastního robota. V hodinách informatiky školy také 
motivují žáky k práci s dronem, ti následně editují a zpracová-
vají video a zvuk.

Sport
Kladný vztah ke sportu si mohou děti v prvních až třetích 
třídách všech základních škol vytvořit díky projektu Trenéři 
do škol, kdy vždy jednu hodinu tělocviku týdně vedou profe-
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sionální trenéři a děti si tak vyzkoušejí různé sporty. ZŠ Věry 
Čáslavské nabízí sportovně zaměřené třídy od prvního až 
po devátý ročník. Nejenže zde mají děti více hodin tělocviku, 
ale také nabízí tandemovou výuku tělocviku, kde je ve třídě jak 
aprobovaný pedagog, tak trenér. Díky spolupráci s Univerzit-
ním sportovním klubem Praha se škola zaměřuje na atletiku, 
nabízí také množství různorodých sportovních kroužků.

ZŠ Marjánka nabízí od druhého stupně dvě ze tří tříd se spor-
tovním zaměřením, které se od sebe liší. Díky úzké spolupráci 
s fotbalovým klubem AC Sparta Praha škola pravidelně oteví-
rá jednu ze tříd na druhém stupni pro hráče Sparty a dalších 
fotbalových klubů. Výhodou této třídy je vyšší podíl tělesné 
výchovy, specializovaného tréninku plavání a tréninky v rámci 
stadionu Strahov. Do další sportovní třídy chodí takoví žáci, 
kteří jsou sportovní nadšenci, aktivně se věnují sportu a mají 
zájem o rozšířené hodiny tělesné výchovy.

Výtvarná a hudební výchova
Výtvarná a hudební výchova patří k nejoblíbenějším předmě-
tům dětí. Ty talentované se jim mohou věnovat více. Škola 
Petřiny-sever nabízí od šestého ročníku rozšířenou výuku 
výtvarné výchovy a uměleckých řemesel. Tyto třídy mají tři 
hodiny výtvarné výchovy týdně, hodiny jsou půlené, v jednom 
ateliéru pracuje maximálně 14 dětí. Ty se při nich naučí ma-
lířským,  grafickým a kreslířským dovednostem a seznámí se 
s mnohými výtvarnými řemesly, mají takzvanou pracovní čin-

nost – keramiku a dílny, v nichž nejčastěji pracují se dřevem, 
ale i dalšími materiály.

ZŠ Marjánka nabízí od první třídy možnost se dále rozvíjet 
v hudbě skrze speciální hodiny hudební výchovy v hudebních 
třídách. Žáci si od první třídy mohou zvolit, zda se zaměří 
na sborový zpěv nebo na hru na zobcovou flétnu. Na prvním 
stupni žáci trénují hru na sopránovou flétnu, na stupni druhém 
připojují altovou flétnu a flétnu tenorovou či basovou, pokud 
projeví zájem. 

Přípravné třídy 
ZŠ Na Dlouhém lánu a ZŠ V. Čáslavské nabízejí kromě klasic-
kých i takzvané přípravné třídy. Určeny jsou například dětem, 
které by jinak získaly odklad školní docházky a strávily další 
rok ve školce. Jde o určitý mezistupeň mezi mateřskou a zá-
kladní školou. V jedné třídě je pouze 10 až 15 žáků, učitelé se 
jim mohou více věnovat a individuálně připravovat plán učení. 

Soukromé a další školy  
Soukromé školy v Praze 6 vycházejí vstříc množství cizinců, 
kteří tady žijí, proto mezi nimi převažují anglické, nebo ang-
licko-české (Global Minded, Park Lane International School, 
Prague British International School, Riverside School). Další 
nabízejí alternativu ke klasické výuce, například ScioŠkola – 
podobně jako montessori výuka – vychází z myšlenky, že děti 
mají vrozenou zvědavost a stačí jim vytvořit podmínky pro to, 
aby ji rozvíjely. Nabízí multiročníkové třídy a děti mají možnost 
ovlivňovat, co, kdy a jak se budou učit. Také ZŠ Duhovka nabízí 
česko-anglickou výuku dle pedagogiky Marie Montessori. 
Škola Cesta k úspěchu zase poskytuje nadaným dětem nad-
standardní vzdělávací přístup, například vytvořením individu-
álního studijního plánu.  

Na šestce funguje i univerzitní škola Lvíčata, jejímž zřizova-
telem je ČVUT. V Praze 6 ještě působí školy zřizované hlavním 
městem – jde o ZŠ Vokovice zaměřenou na vzdělávání žáků 
se specifickými vzdělávacími potřebami a ZŠ speciální Roo-
seveltova, která přijímá žáky s mentálním postižením v rozsa-
hu středně těžkého stupně mentální retardace, s diagnózou 
autismus, s poruchami psychomotorického vývoje a dalšími 
specifickými poruchami učení. 

Prohlédnout si základní školy a seznámit se s pedagogy 
a prostředím můžete během dnů otevřených dveří. Termíny, 
kdy se konají, najdete na straně 15. ■
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Co je třeba zlepšit  
v šestkových školách?

Vysoká 
kvalita, důraz 
na výuku jazyků 
a rozmanitost  
– to jsou výhody 
šestkového 
školství 

Jiří Benda   
(TOP 09)
Školy v Praze 6 v minulosti 
čelily propadu v počtu žáků, 
dnes je hlavní problém ško-
lek a škol naopak demogra-
fický vzestup. Z toho vyplývá 
úkol pro šestkovou radnici 
– vytvořit podmínky pro na-
výšení kapacit škol. Vnitřních 
rezerv pro navyšování počtu 
žáků už školy příliš nemají, 
jedinou cestou je realizace 
nových staveb a přístaveb. 
Zároveň je třeba říci, že 
české školy mají velikou 
autonomii a jejich ředitelé 
a ředitelky jsou odpovědní 
nejen za pedagogický pro-
ces, ale i za přípravu a rea-
lizaci těchto investic. Další 
velký úkol, který stojí před 
školami, je implementace 
Místní energetické koncep-
ce Prahy 6, kterou schvá-
lilo ZMČ na svém zasedání 
18. 12. 2023. Tato koncepce 
mapuje možné energetické 
úspory budov městské části, 
z nichž opět velkou část tvoří 
budovy škol.
A tady vidím velký prostor 
pro zlepšení: je třeba pro 
tyto plánované a potřebné 
akce nejen hledat finanční 
prostředky (což je samo-
zřejmě podmínka nutná),  
ale také vytvořit systém 
 pod pory škol, ředitelů a ře-
ditelek, tak aby tyto velké 
změny zvládli. ■

Tereza Hubáčková
(Piráti) 
Velkým nedostatkem ve ško-
lách na Šestce jsou chybějící 
sociální pedagogové – tato 
čím dál potřebnější pozice 
bohužel stále není legisla-
tivně ukotvena, to ovšem 
neznamená, že tzv. socpedy 
u nás nepotřebujeme. Na-
opak – sociální pedagožka/
pedagog pomáhá před-
cházet školní neúspěšnosti 
u dětí z komplikovaného ro-
dinného prostředí, propojuje 
školu s OSPOD a neziskovými 
organizacemi a spolupracuje 
s třídními učitelkami a učiteli 
na tom, aby každý žák měl 
možnost naplnit svůj poten-
ciál. To, že na práci socpedů 
nejsou tabulky, by nemělo 
pro jednu z nejbohatších MČ 
znamenat překážku: když 
se podíváme k sousedům, 
tak např. na sedmičce má 
každá ze zřizovaných zá-
kladních škol (s výjimkou 
jediné)  minimálně půlúvazek 
sociálního pedagoga. Díky 
nim se daří pracovat s dětmi, 
které to mají doma těžké, 
preventovat jejich selhávání 
ve výuce a předcházet tak 
reprodukování sociálního 
znevýhodnění. Přála bych si, 
aby takovou možnost měly 
i děti v Praze 6. ■

Patricie Pražáková  
(ANO)
Šestkové školství se již dlou-
ho osvědčuje svou kvalitou, 
zejména v oblasti výuky jazy-
ků. Je důležité uznat a ocenit 
tento vysoký standard, který 
naše školy mají. Přestože 
se školství na Praze 6 může 
pyšnit mnoha úspěchy, stále 
existují oblasti, ve kterých 
můžeme dosáhnout ještě 
většího pokroku. Jednou 
z oblastí, na které bychom 
se měli zaměřit, je navyšová-
ní kapacit našich škol. Růst 
počtu studentů vyžaduje 
nejen více prostoru, ale také 
zajištění, aby každý student 
měl přístup ke kvalitnímu 
vzdělání. To zahrnuje roz-
šiřování tříd, nábor kvalifi-
kovaných učitelů a zlepšení 
školní infrastruktury. Dalším 
důležitým aspektem je ino-
vace ve školních jídelnách. 
Správná výživa je klíčová pro 
zdravý rozvoj dětí a jejich 
schopnost soustředit se 
na studium. Modernizace 
jídelních zařízení, zavedení 
zdravějších a pestřejších jí-
delníčků, a zajištění, že každé 
dítě má přístup k vyvážené 
stravě, by měly být jednou 
z priorit. ■
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Mariana Čapková 
(PRAHA 6 SOBĚ)
Svět se mění a naše děti 
potřebují vzdělání, které jim 
pomůže se v něm úspěšně 
orientovat, nové dovednosti 
a kompetence. Děti, které se 
narodí v roce 2023, budou 
v roce 2050 pracovat v profe-
sích, které dnes ještě nee-
xistují. Školy tak nemohou 
učit jen to, co bylo užitečné 
včera. Je důležité, aby se 
ve škole učilo kriticky myslet, 
řešit problémy a spolupra-
covat. Klíčovým faktorem je 
silný pedagogický leadership 
ředitelů škol, kteří určují 
směr vzdělávání ve školách. 
Je třeba odbřemenit ředitele 
od povinností, které nesouvi-
sí s pedagogickým vedením. 
Nechceme totiž, aby ředitelé 
trávili přemíru času zajišťo-
váním údržby zeleně, správy 
počítačové sítě či hledáním 
personálu do školní jídelny, 
na úkor učení a vedení žáků 
i učitelů. Taková vize je důle-
žitá pro rodiče, kteří chtějí, 
aby jejich děti dostaly to nej-
lepší vzdělání. Pro ředitele, 
aby jejich školy byly úspěšné. 
Pro učitele, aby učili děti 
efektivněji a s kvalitní podpo-
rou. Zkrátka, aby na Praze 6 
bylo kvalitní vzdělání dostup-
né všem. ■

Simona Nesvadbová 
(ODS) 

Šestkové školy jsou ve skvě-
lé kondici. Mají vynikající 
učitele, špičkové vybavení, 
opravené budovy. Žáci se 
společně se svými učiteli 
zapojují do různých projek-
tů, díky kterým rozvíjí své 
jazykové dovednosti, zlepšují 
svůj ekologický přístup k ži-
votnímu prostředí a přírodě, 
učí se, jak budovat sociální 
vazby a stát se úspěšnými 
v mnoha oblastech lidské 
společnosti. V posledních 
letech se rovněž významně 
navýšily kapacity šestkových 
škol a školek. Můj kolega 
Václav Kožený se navíc 
zasloužil o přijetí usnesení 
zastupitelstva, které zaruču-
je, že pokud se bude na úze-
mí Prahy 6 stavět a navyšo-
vat počet obyvatel, budou 
developeři Praze 6 přispívat 
na další navýšení kapacit 
škol. Jediná oblast, která 
by se mohla ještě zlepšit, 
je energetická náročnost 
některých školských bu-
dov. Je zapotřebí, aby školy 
a školky využívaly pro svůj 
provoz moderní a efektivní 
energetické zdroje, ale i to 
už se řeší ve schválené ener-
getické koncepci pro budovy 
ve vlastnictví Prahy 6, kterou 
připravil Jan Decker. ■

Jan Lacina 
(STAN)
Školství v Praze 6 se těší 
dobré pověsti, což dokazuje 
nejen zájem rodičů i školáků 
z okolních obcí a městských 
částí a sním spojený feno-
mén „zápisové turistiky“, ale 
i srovnávací výsledky sciotes-
tů z předešlých let. Aby děti 
méně memorovaly a učily se 
daleko více kompetencím, 
to je v rukou ministerstva 
školství a stále odkládané 
školské reformy. Co v našich 
rukou je, jsou dostatečně 
motivovaní ředitelé, jejichž 
nezbytná generační obměna 
už pozvolna začala. Právě ře-
ditelé jsou ve svých školách 
suverény a mají v rukou prak-
ticky vše. Na to, dle mého, 
radnice léta dbá a motivuje 
je jak finančně, tak velkým 
zájmem o školství obecně. 
A pak potřebujeme přitáh-
nout kvalifikované mladé 
učitele s elánem, kteří mají 
k dětem věkově co nejblíž. 
Ale o ty je pranice, a proto 
je městská část historicky 
zahrnula mezi preferované 
profese, kterým dokáže 
nabídnout startovací nájemní 
byt. Některé školy mají skvě-
lé moderní sportovní areály, 
jiné naopak na hranici život-
nosti, to je bezpochyby další 
úkol pro naši radnici. Zajiš-
tění dostatečných školských 
kapacit pro děti z Prahy 6 je 
povinností. Velkou celospo-
lečenskou otázkou je pak 
návrat k osmileté výuce. ■

Alena Melzerová  
(Trikolora+SPD)
S trochou nadsázky lze říci, že 
situaci na šestkových školách 
by velmi usnadnilo, kdyby se 
dokázaly vymanit ze systé-
mu ministerstva školství, 
jehož rámcové vzdělávací 
programy – dle mého názoru 
– zhoršují kvalitu vzdělávání 
v celé ČR. Pokud je to v silách 
MČ – coby zřizovatele, ulevit 
jak to jde učitelům a pedago-
gickým pracovníkům od ad-
ministrativních povinností. 
V dnešní době je většina 
učitelů zatížena množstvím 
administrativních záležitostí, 
které jim ubírají spoustu času. 
Učitelé se mají soustředit 
na co nejkvalitnější výuku. 
Další problém je rozvráce-
ná výuka díky inkluzivnímu 
vzdělávání. Velmi by pomohlo 
zřízení tříd, kde by vyučovali 
speciální pedagogové. Jak 
už bylo mnohokrát řečeno – 
zavedený systém společného 
vzdělávání nás dovedl k tomu, 
že žáci se speciálními potře-
bami nedostávají potřebnou 
péči. Vyučují je klasičtí učitelé 
a trpí tím všichni zúčastnění. 
Samotnou kapitolou je, že 
ředitelé škol musí hospodařit 
podle dlouhé řady pravidel 
– složitých a nepřehledných. 
Cokoli z tohoto je v silách  
MČ změnit – pomůže šestko-
vým školám. ■
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Praha 6 bude podle schváleného rozpočtu hospodařit 
v letošním roce s příjmy ve výši 1,076 miliardy korun 
a na investice zapojí prostředky vytvořené v minulých 
letech ve výši 500 milionů korun. Celkové výdaje jsou 
plánované ve výši 1,577 miliardy korun, z čehož 646 milionů 
půjde na investice.   

Největší investicí městské části v letoš-
ním roce bude odkoupení komerčních 
prostor o velikosti 1100 metrů čtvereč-
ních v nově postaveném domě Victo-
ria Palace na Vítězném náměstí. Cena 
nepřekročí částku, za kterou městská 
část v minulosti prodala investorovi 
pozemek, kde dům stojí. 

„Částka 230 milionů korun půjde 
do školství. Za tyto prostředky zahá-

jíme výstavbu nové základní školy, 
zre konstruujeme a zahájíme navýšení 
kapacit škol. V plánu jsou například 
rekonstrukce ZŠ Červený vrch nebo do-
končení opravy a přístavby MŠ Libocká. 
Plánujeme také dodat nový povrch hřišti 
Union Břevnov nebo dokončit zázemí 
tenisového klubu na Ořechovce,“ vy-
jmenovává starosta Jakub Stárek (ODS). 
Investice bude městská část hradit 

Městská část bude v roce 
2024 hospodařit s miliardou 
a půl korun

z peněz, které má naspořené na účtech 
z minulých let. 

Vyšší příjmy 
Pokud by se srovnávaly běžné příjmy 
a výdaje, bude letošní rozpočet přebyt-
kový, také proto, že více peněz pošle 
městským částem hlavní město Praha. 
Do šestkového rozpočtu odtud přijde 
více než 500 milionů, což je o 62 milionů 
korun více, než tomu bylo loni. 

Zvýšil se také příspěvek ze státní-
ho rozpočtu na takzvaný výkon státní 
správy, díky tomu dostane Praha 6 navíc 
další dva miliony korun.  

 „V průběhu letošního roku nás také 
čeká převzetí agendy dopravních pře-
stupků. Podle odhadů si tato změna 
vyžádá výdaje kolem čtyřiceti milionů 
korun. Předpokládáme, že v příštích 
letech je z pokut za přestupky nejen 
získáme zpět, ale tato agenda přinese 
do rozpočtu i další peníze,“ říká radní 
pro ekonomiku a finance Zdeněk  
Hlinský (ODS).

Co zaznělo na zastupitelstvu 
Rozpočet, předložený koalicí, schválili 
na prosincovém jednání zastupitelé 

Rozpočet počítá s deseti miliony na dokončení 
rekonstrukce Bubenečského nádraží na kulturní 
prostor Stanice 6. 
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těsnou většinou 23 hlasů. Předcházela 
tomu diskuze, v níž vystupovali převáž-
ně zástupci opozičních stran. Co mu 
vytýkali? 

Zastupitel Marek Baxa (TOP 09) upo-
zornil, že neustále rostou běžné výdaje 
městské části. Zajímalo ho, bude-li 
tento trend pokračovat, z čeho bude 
městská část financovat jak svůj provoz, 
tak investice. Podobně se ptal Ondřej 
Vykoukal (Piráti): „Jak dlouho vydrží 
prostředky z minulých let, kterými se 
v posledních letech dotuje rozpočet, 
aby byl vyrovnaný? A z čeho bude měst-
ská část hradit investice, až tyto peníze 
dojdou?“ Podle radního pro ekonomiku 
a finance Zdeňka Hlinského má městská 
část na svých účtech částku 2,1 miliardy 
korun. „Například úrok z těchto peněz 
vloni činil přes 93 milionů korun, navíc 
radnice chce využít na investice i dal-
ší příjmy, ať už jde o dotace hlavního 
města, Evropské unie nebo takzvané 
PPP projekty, na nichž se podílejí sou-
kromé společnosti,“ vyjmenovával radní 
Hlinský. Připomněl také, že letos a v ná-
sledujících letech chce Praha 6 investo-
vat do projektů, které jí budou přinášet 
pravidelné příjmy. Příkladem je největší 
letošní investice – nákup komerčních 
prostor v budově Victora Palace. Měst-
ská část za ně zaplatí 145 milionů korun 
včetně DPH, ovšem už ve smlouvě má 
potvrzeno, že koupí prostory pronajaté, 
které jí každý rok vynesou minimálně 
devět milionů korun.  

Jaké investice Praha 6 na letošní rok 
připravuje? 
Nejvíce peněz z rozpočtu plyne – po-
dobně jako v minulosti – na vnitřní 

správu, tedy provoz samotného úřadu, 
dále pak do školství, sportu a volného 
času. Mezi investicemi lze najít nejen 
ty nové, ale velkou část tvoří i projekty 
započaté v roce 2023, které by se měly 
letos dokončit. Patří mezi ně dostavba 
tenisového klubu na Macharově ná-
městí za 24 milionů korun, dokončení 
rekonstrukce Bubenečského nádraží 
na kulturní prostor Stanice 6 za deset 
milionů, dokončení celkové rekonstruk-

ce a přístavby MŠ Libocká za 46 milionů 
korun, novostavba čtyřtřídní školky 
Vokovická za 77 milionů korun nebo 
dokončení půdní vestavby ZŠ J. A. Ko-
menského. 

Do školství tedy půjde celkem 230 
milionů korun. Mezi jednotlivými in-
vesticemi lze dále najít například také 
zahájení stavby Základní školy Kocínka 
za 25 milionů korun, nové školky v areálu 
ZŠ Červený vrch za deset milionů nebo 
rekonstrukci a navýšení kapacity školní 
kuchyně ve škole T. G. Masaryka také 
za deset milionů korun. 

Na městskou infrastrukturu je vyčle-
něno 19 milionů korun. Největší investicí 
bude rekonstrukce ulic Talichova a Sta-
micova, propojení lesních cest za koste-
lem sv. Matěje, revitalizací by měly projít 
parky Williho Brandta a 8. listopadu, 
počítá se i s dalšími komunitními kom-
postéry nebo dešťovými záhony. 

V kapitole zdravotnictví a sociální pro-
jekty jsou připravené prostředky hlavně 
na přípravy staveb, a to Léčebny dlou-
hodobě nemocných Drnovská a také 
na rekonstrukci a dostavbu polikliniky 
Pod Marjánkou. 

Několik desítek milionů korun chce 
městská část investovat do oprav 
a rekonstrukcí svých domů a bytů.  
V rozpočtu je také částka 65,6 milionů 
korun pro nově zřízenou příspěvkovou 
organizaci KITT6, která přebírá veškerou 
informatiku radnice. ■

Celková oprava a přístavba 
MŠ Libocká bude stát  
46 milionů korun.

Největší letošní investicí městské 
části bude odkup komerčních 
prostor v přízemí ve Victoria Palace. 
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Volné pozemky vedle Terminálu 1 zastaví Letiště Praha 
třemi novými budovami. Jde o první objekty budoucího 
Airport city. Stavět by se mělo začít za čtyři až pět let. 

Tyto tři budovy budou první, co cestu-
jící uvidí, ať už přistávají letadlem nebo 
na letiště přijíždějí autem, taxíkem 
či autobusem. Přístavba samotného 
terminálu 1 rozšiřuje stávající odletovou 
halu směrem na východ. První z budov 
rozšíří prostory pro odbavení cestují-
cích, bude zde například bezpečnostní 
kontrola. Přes ulici se v trojúhelníkové 
budově mají nacházet konferenční 
prostory a hotel na vrcholu parkovací-
ho objektu, přední stranu bude tvořit 
pětipodlažní vstupní hala. Všechny 
stavby jsou maximálně flexibilní, aby 
šly snadno přizpůsobit, pokud to bude 
v budoucnu třeba. „Je skvělé vidět, jak 
se letiště modernizuje a zvyšuje kom-
fort pro cestující. Zrychlené odbavení 
a nové technologie přinesou nejen po-
hodlí, ale také zvýší efektivitu letiště,“ 
říká místostarosta pro územní rozvoj 
Václav Kožený (ODS).  

Satelitní snímky republiky
Tři nové stavby navrhlo nizozemské stu-
dio MVRDV, které se rovněž účastnilo 
finále soutěže na dostavbu 4. kvadran-
tu na Vítězném náměstí. Zvenku jsou 
budovy osvětlené a promítá se na nich 
programovatelný satelitní snímek České 
republiky. „Dnešní letiště často postrá-
dají spojení s místem a pocit sounáleži-
tosti. V Praze to však bude jiné. Při prů-
chodu bezpečnostní kontrolou budou 
cestující obklopeni zelení české krajiny, 
což jim dodá klid před letem,“ říká Winy 
Maas ze studia MVRDV. Oproti součas-
nému stavu se kolem nových objektů 
počítá s veřejným prostorem a zahrada-
mi se vzrostlými stromy. 

Pražské letiště nyní přepraví přes 
třináct milionů cestujících, jejich počet 
v pocovidovém období opět roste. Proto 
do budoucna chystá řadu úprav, které 
by měly zvýšit jejich komfort. V Ter-

Pražské letiště nabídne 
vyšší komfort 

Při příjezdu na letiště cestující uvidí 
jako první nové budovy, které rozšiřují 
Terminál 1, druhá se nachází naproti.

Tři nové stavby navrhlo nizozemské 
studio MVRDV, které se rovněž 
účastnilo finále soutěže na dostavbu 
4. kvadrantu na Vítězném náměstí.

minálu 1 se připravuje nová centrální 
bezpečnostní kontrola, podobná jako je 
tomu již dnes v hale Terminálu 2. Zjedno-
dušeně jde o centrální checkpoint, kde 
cestující projdou bezpečnostní kontro-
lou, aby pak mohli vstoupit do obchodní 
zóny a přejít k odletovým čekárnám. 
Nyní se tato kontrola nachází až těsně 
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Zvenku jsou nové budovy 
osvětlené a promítá se na nich 
programovatelný satelitní snímek 
České republiky.

V závěru loňského roku představila 
Správa železnic také podobu nového 
dopravního terminálu na Dlouhé míli.

před vstupem do letadla v jednotlivých 
čekárnách. Rovněž se cestující mohou 
těšit na snadnější vstup do letištních sa-
lónků, u kterých se plánuje přímý výhled 
na letištní plochu a přistávací dráhu. 

„Doporučuji všem se s projektem 
seznámit. Uvidíme, jak se podaří vizi ná-
vrhu naplnit, ale mne její futurismus roz-
hodně oslovuje. Třeba taková startovací 
plocha pro nové dopravní prostředky 
s kolmým vzletem na letiště budoucnos-
ti rozhodně patří,“ konstatuje zastupitel 
Miloš Vlach (Piráti).

Místní mají k rozvoji letiště výhrady.  
„Nárůst přepravy cestujících na ruzyň-
ském letišti jde na úkor občanů Prahy, 
a zejména obyvatel přilehlých lokalit,“ 
říká Karel Šturm z Klubu přátel Ruzyně 
a pokračuje:. „Na rozdíl od většiny ev-
ropských letišť, především v sousedním 
Německu, to pražské umožňuje vzlety 
a přistání i během nočního klidu, tedy 
mezi desátou hodinou v noci a šestou 
hodinou ranní, a svým hlukem tak ruší 
spánek místních obyvatel.“ 

Lepší doprava 
Budoucí plány letiště počítají se zlepše-
ním dopravy na letišti. Přímo na letišti 
dojde k navýšení parkovacích míst ze 
současných 6500 na deset tisíc míst. 
Cílem letiště, ale i Prahy 6, je zlepšit 
spojení městskou hromadnou dopra-
vou. Už letos na jaře autobusy 119 nahra-
dí tříčlánkové trolejbusy, které pojmou 
o čtvrtinu více cestujících. Stavba 
trolejbusové trati aktuálně probíhá, stej-
ně tak testování prvního tříčlánkového 
trolejbusu na trati v Letňanech. 

Stále se také uvádí rok 2030 jako rok, 
kdy by se na letiště mělo dojet vlakem 
z Masarykova nádraží. V závěru loň-
ského roku představila Správa železnic 
podobu terminálu Dlouhá Míle, který 
bude součástí tohoto spojení. Terminál 
má trochu netradiční uspořádání, kdy 
220 metrů dlouhé nástupiště na vlak 
je umístěné v podzemí, zastávky MHD 
na povrchu. Stavět zde budou nejen 
autobusy a trolejbus, ale také se počítá 
s tramvají, jejíž prodloužení až na Dlou-
hou míli loni schválila rada hlavního 
města. Terminál je navržený tak, aby 
přestupy mezi jednotlivými zastávkami 
byly co nejkratší a zastřešené. Součástí 
terminálu je i P+R parkoviště pro devět 

set aut, na stejné ploše by šlo vybu-
dovat i parkovací dům pro dva tisíce 
aut. „Pro městskou část je nepříjemná 
zpráva, že parkoviště P+R bude mít ka-
pacitu jen pro necelou tisícovku vozidel. 
Obáváme se, že v budoucnu nedojde 
ani ke slibovanému rozšíření na dva 
tisíce míst. V minulosti jsme požadovali 
mnohem větší kapacitu, dokonce až 
čtyři tisíce míst. Jde totiž o historicky 
první záchytné parkoviště pro Prahu 6,“ 
říká radní pro dopravu Ondřej Matěj 
Hrubeš (ODS). Podle odborníků ale 
takové kapacitě neodpovídají křižovatky 
a silnice vedoucí na toto místo, při vyšší 
kapacitě by se tak tvořily kolony v okolí 
terminálu Dlouhá Míle. ■
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Ondřej Bárta
ZŠ Hanspaulka a MŠ Kohoutek

Vedete nyní školu, kde dlouhá léta 
byla ředitelkou Marie Pojerová. 
V čem na ni chcete navázat? 
Navazuje se mi velmi dobře, proto-
že jsem v této škole kdysi pracoval 
a koncepce, v jejímž středu je rozvoj 
osobnosti každého žáka, začínala 
v té době. Všestranný rozvoj osob-
nosti je součástí naší aktuální vize, 
jedeme dál. Marie Pojerová také 
významně podporovala komunitní 
spolupráci školy s veřejností, i v tom 
chci pokračovat.
Škola se nachází v prestižní lokalitě 
Prahy 6. Co ještě kromě exkluzivní 
adresy nabízíte? 
Máme jasnou vizi a vstřícný přístup 
k dětem i rodičům, založený na spo-
lečných hodnotách, to považuji 
za důležité. Exkluzivní je náš vysoký 
standard angličtiny pomocí CLIL, což 
v praxi znamená vyučování předmě-
tů také v angličtině v každém ročníku 
od 1. do 9. třídy, zvídavá matematika 
podle principů Hejného metody, 
a hlavně už zmíněný komplexní roz-
voj osobnosti žáka. Připravujeme roz-
šíření mezinárodní spolupráce a bo-
hatší volitelnou nabídku na 2. stupni 
mezi předměty. Zájmových činností 
má škola více než třicet.
Hodně se nyní mluví o financování 
asistentů pedagoga nebo kuchařek. 
Věda přinesla dost důkazů o tom, jak 
nás ovlivňuje prostředí, ve kterém 
jsme, kde pracujeme, kde se učíme. 
A nepotřebujeme vědu na to, aby-
chom věděli, jak nás ovlivní dobré 
a kvalitní jídlo. Máme své nepedago-
gické pracovníky z čeho platit, zatím. 
Jsme rádi, že se o tom mluví, pro-
tože se opravdu chtělo škrtat tam, 
kde je potřeba opak. Asistenti přímo 
souvisí s kvalitou učení ve třídě.

⟶ Sloupek ředitele ⟵

Tato výzva se zrodila během šestkové soutěže Zlatá 
vařečka, kde byl jedním z porotců – zvládne finalista 
soutěže MasterChef uvařit několik set obědů pro děti 
i personál? Jak se všichni mohli přesvědčit začátkem 
prosince ve školní jídelně ZŠ Marjánka, dokázal to.

Luboš Novotný, z televize známý jako 
Lubina, připravoval spolu se školními 
kuchařkami 550 obědů, a to za cenu, 
za kterou to musí kuchařky ve školních 
kuchyních zvládat každý den. Společně 
nachystali svatební polévku s játrovými 
knedlíčky a nudlemi, jako hlavní chod 
si děti mohly vybrat vepřovou roládu 
s pečenými bramborami nebo špagety 
aglio olio a k tomu náležel ještě zákusek, 
bramborové šišky s mákem. „Chtěli jsme 
i tímto způsobem ukázat, jak náročná je 
práce ve školních jídelnách a upozornit 
na to, jak je finančně podhodnocená,“ 
vysvětluje místostarostka pro školství 
Mariana Čapková (PRAHA 6 SOBĚ).

Děti by chtěly opakování
Oběd byl zážitek nejen pro děti a ku-
chařky, které sice měly na začátku tré-
mu, ale poté vařily ve skvělé atmosféře. 
Zkušenost to byla i pro finalistu soutěže 
MasterChef: „Vstával jsem snad ve čtyři 
hodiny ráno, abych byl už kolem páté 

ve škole. Musím říct, že všechny ko-
legyně, s nimiž jsem dnes strávil skoro 
celý den, mají můj obrovský obdiv,” říká 
Luboš Novotný. Jeho snahu patřičně 
ocenily i děti. 

„Roláda s bramborami a byla moc 
dobrá, stejně jako od maminky,“ po-
chválila oběd Eliška ze třetí třídy. 
Úspěch mělo i druhé jídlo. „Špagety si 
dávám v jídelně pravidelně, protože mi 
chutnají, ale tyhle byly mnohem lepší,“ 
zhodnotila sedmačka Tereza, která by si 
přála, aby se akce opakovala a Lubina se 
do školy opět vrátil vařit.

A jak bude stravování ve škole po-
kračovat? Pokrmy, které mají děti rády 
a upřednostňují je, by se měly v nabídce 
i nadále objevovat. „Zároveň ale vedoucí 
kuchařka i vedoucí školní jídelny spolu 
s naší nutriční terapeutkou hlídají, nejen 
aby splňovaly zásady takzvaného spo-
třebního koše, ale aby byla jídla také vy-
vážená, zdravá a přitom chutná,“ dodává 
ředitelka školy Anna Niklová. ■

MasterChef vařil dětem 
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 Zkrácený název ZŠ web datum čas poznámka

ZŠ a MŠ A. Čermáka zscermaka.cz 1. března 8–11.40 h rezervaci do počtu max. 
5 osob bude možné zvolit 
na konci února na webu 
ZŠ; 1. března od 14 h 
informativní schůzka 
k bilingvnímu vzdělávání

ZŠ a MŠ Bílá zsbila.cz 21. března 14–16 h ve 14 h setkání s vedením 
školy v knihovně  

ZŠ a MŠ Červený vrch zscvrch.cz 20. února 8–12 h v 8 h setkání rodičů 
budoucích prvňáčků 
s vedením školy; v 9  h 
okénko do výuky 1. tříd; 
v 10 h setkání rodičů žáků  
budoucí 6. třídy s rozšířenou 
výukou matematiky 
a přírodovědných předmětů 
s vedením školy; v 10 a 11 h 
komentované prohlídky 
školy

ZŠ Dědina zsdedina.cz 20. března 10–16 h

ZŠ a MŠ E. Destinnové zsemydestinnove.cz 29. února 10–12 h budova v Českomalínské ul. 

ZŠ Hanspaulka  
a MŠ Kohoutek

zshanspaulka.cz 21. března 8–10.30 h v 17 h informativní schůzka 
s vedením školy 

ZŠ a MŠ J. A. Komenského jakomenskeho.cz 8. února 8–12 h

ZŠ Marjánka zsmarjankapraha6.cz 21. března 8–12 h

ZŠ a MŠ Na Dlouhém lánu zsdlouhylan.cz 7. března 8–12 h 

ZŠ a MŠ náměstí Svobody 2 zs-ns2.cz 5. března 3. dubna 9–17 h vždy v 9 h a v 17 h 
informativní schůzky 
s vedením školy;  v 10,  11 , 
14, 15 a 16 h komentované 
prohlídky školy

ZŠ Norbertov norbertov.cz 19. března 9–15 h

ZŠ Petřiny – sever zspetriny.cz termín bude stanoven 
v průběhu roku 2024

ZŠ Pod Marjánkou zspodmarjankou.cz 21. března 14–17 h

ZŠ a MŠ T. G. Masaryka – 
Bělohorská

zstgmruzyne.cz 6. března 14–16 h komentované prohlídky 
školy ve 14 a 15 h

ZŠ a MŠ T. G. Masaryka – 
Ruzyně

7. března 14–16 h komentované prohlídky 
školy ve 14 a 15 h

ZŠ a MŠ V. Čáslavské zsverycaslavske.cz 13. března 8–10 h v 10 h setkání se zástupci 
školy a školky

Dny otevřených dveří v základních školách 

Podrobnosti a aktuality k zápisům do škol najdete na jakdoskoly.cz
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Tereza Maxová (*1971)
Filantropka, topmodelka, 
zakladatelka nadace

⟶ vystudovala Gymnázium 
Budějovická
⟶ v roce 1989 se profesionálně 
věnovala modelingu v Paříži, 
New Yorku, Londýně a dalších 
módních metropolích, pracovala 
pro prestižní značky Dior, Chanel, 
Prada, Gucci, Yves Saint-Laurent, 
Ralph Lauren a další
⟶ v roce 1997 založila Nadaci 
Terezy Maxové 
www.terezamaxovadetem.cz
⟶ za čtvrtstoletí nadace rozdělila 
kolem 300 milionů korun
⟶ v roce 2012 získala ocenění 
Významná česká žena ve světě
⟶ opakovaně se umisťuje v anketě 
25 Top žen veřejné sféry
⟶ má tři děti

Dáváte si na začátku roku předsevzetí?
Zásadně nedávám. Člověk neví, co ho čeká, a bojím se, že bych 
je nesplnila. Budu ráda, když do nového roku vkročíme všichni 
zdraví. To je pro mě nejdůležitější.

Neříkáte si tedy během silvestrovského večera, že příští rok 
uděláte ještě něco pro své zdraví, že budete pravidelně cvičit, 
chodit na procházky? 
Neříkám, ale raději to pravidelně dělám. Musím konstatovat, 

Stromovka, Ladronka, Hvězda – to jsou nejoblíbenější místa Terezy Maxové 
v Praze 6. „Čím je člověk starší, tím více podle mě potřebuje přírodu. Je 
hezké, že tady máme skoro v centru města tolik parků,“ říká filantropka, 
topmodelka a zakladatelka nadace nesoucí její jméno.

Tereza Maxová:  
jsem romantický patriot

Foto na titulní strně by Jan Kolman.  
Tereza Maxová a děti, kterým pomáhá 
Nadace Terezy Maxové.
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že už to není stejné, jako když bylo člověku dvacet, kdy se 
o sebe nemusel moc starat. Vlastně to, že o sebe pečujete, 
je také výrazem určité sebelásky, znamením, že se máte rádi. 
Týká se to samozřejmě jak zevnějšku, tak vnitřního já. Mám 
proto každodenní rutinu, že si jdu ráno zacvičit nebo zatanco-
vat, pravidelně medituji, ukrojím si dvě hodiny času, když to 
jde, jen pro sebe a považuji to za obrovské štěstí a považuji to 
za velké privilegium. I rodina ví, že maminku je lepší ráno nevy-
rušovat, protože má takto nastavené rituály.

Má to jednodušší jako modelka mladá holka, nebo žena, za níž 
jsou úspěchy a má v oboru své jméno?
Myslím, že každé období má něco svého. Když jsem začínala, 
bylo to v roce 1989, byly jsme s Evou Herzigovou, Pavlínou 
Němcovou, Jarkou Rychlou a Danielou Peštovou a dalšími čes-
kými krásnými holkami průkopnice. Přijely jsme ze socialistic-
kého Československa do Paříže úplně do neznáma. Byla to pro 
nás nová zkušenost, těšila jsem se, že poprvé vyjedu na Západ, 
můžu tam pracovat, naučit se jazyk, vydělat si své první peníze 

a osamostatnit se. Vůbec jsem tehdy nevěděla, co mě čeká, 
kdo je Karl Lagerfeld a další módní osobnosti. Svět velké módy 
jsme tady neznali. Pracovaly jsme s nadšením, byly jsme pro 
ně určitým osvěžením, holky do nepohody, které si na nic ne-
stěžovaly. V zimě v minus deseti jsme fotily plavky, v létě zase 
kožichy, nevadilo nám létat několik hodin ekonomickou třídou. 
Což se mnohým zavedeným modelkám už nelíbilo. Ale já byla 
před rokem devadesát jen jednou v Jugoslávii a z cestování 
po různých zemích jsem byla nadšená. Navíc někdy jsme fotily 
i na místech, kam se běžný člověk neodstane. 

Je pro vás zajímavější focení nebo živé přehlídky na molu? 
Měla jsem to štěstí, že jsem v devadesátých letech viděla, 
jak návrháři fungují a pracují. I taková jména jako právě Karl 
Lagerfeld nebo Paco Rabanne. Zažila jsem, když John Gallia-
no začínal jako mladinký kluk, neměl peníze, aby nás zaplatil, 
a tak jsme tehdy předváděly za oblečení. Jenže ty jeho první 
modely byly naprosto nenositelné. Myslím, že jsem tehdy 
dostala kostým a kabát a dala jsem je kamarádce z Ústí nad 
Labem, aby je nosila. Dneska vidím, co to bylo za poklady. Až 
zpětně chápu, jak výjimečné to bylo a čeho jsem byla součástí.

Co se změnilo od té doby, kdy jste začínala, a současností?
Úplně všechno, řekla bych. Po těch letech zkušeností se 
nemusím na práci moc připravovat. Naštěstí máme výborné 
maskéry, skvělé kadeřníky a dobré světlo, to dělá zázraky. 
Vlastně je to pro mě příjemná práce, protože člověk dělá 
něco kreativního, čemu více rozumí, zná ty lidi a má možnost 
do toho i trošičku mluvit. Dneska mě vlastně focení baví víc 
než v minulosti, i když má jinou atmosféru, za mého mládí 
bývalo živější. Dneska už se exteriéry často nahrazují poza-
dím uměle dodělaným v počítači. Navíc se i svět módy otevřel 
všem influencerům, zpěvačkám a herečkám. Modelem dneska 
může být vlastně každý.

Nyní se věnujete hlavně své nadaci, komu pomáháte? 
Když jsme v roce 1997 začínali, pomáhali jsme hlavně kojenec-
kým ústavům. Mým snem tehdy bylo, aby se tyto ústavy zruši-
ly a každé dítě mělo svou rodinu, ať už vlastní nebo náhradní. 
A protože se sny plní, tak od konce letošního roku už nebudou 
děti do tří let umisťovány do kojeneckých ústavů. 

Vaše nadace ale nebude bez práce…
Dneska už hodně pomáháme biologickým rodinám. Činnost 
jsme rozšířili o pomoc sociálně slabým i pěstounským rodi-
nám a těhotným ženám v krizi, kterým hrozí odebrání dítěte, 
maminkám, které potřebují pomoci s bydlením, které se ocitly 
v azylových domech, také například kvůli domácímu násilí. 
Snažíme se, aby děti vůbec nemusely do ústavů a zůstaly 

Mým snem bylo, aby se 
zrušily kojenecké ústavy 
a každé dítě mělo svou 
rodinu. 
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ideálně ve svých biologických rodinách. Věnujeme se i vzdělá-
vání dětí, které je moc důležité. Nejde ale o vystudované školy, 
chceme, aby si děti odcházející z dětských domovů našly 
práci a byly připravené na reálný život. Za těch dvacet šest let 
z dětí, kterým jsme pomáhali, vyrostli dospělí. Nyní připravu-
jeme slavnostní večer, mezi jehož hosty bude deset až dva-
náct těchto dětí a celým večerem nás budou provázet jejich 
příběhy. Na nich je vidět, jak stojí pevně na svých nohou, mají 
svou práci, své rodiny, radosti i starosti. A také, jak se vyplatilo, 
někdy i velmi málem, jim pomoci. 

Z tureckého Bodrumu jste se přestěhovala do Prahy. Co vás 
k tomu vedlo? 
Nikdy jsem se vlastně nepovažovala moc za Pražana. Narodila 
jsem se v Pardubicích, vyrůstala v Ústí nad Labem a do Prahy 
jsme se přestěhovali, když mi bylo čtrnáct. V osmnácti jsem 
odjela do zahraničí a dlouho žila tam. Vždycky jsem se ale tou-
žila vrátit do Čech. Praha mi přirostla k srdci, mám zde nadaci, 
rodinu, která je mi blízká, a s níž jsem trávila všechny Vánoce. 
Byl můj velký sen se sem vrátit a manžel to nějak podvědomě 
vycítil. Jsem takový romantický patriot.

Co to znamená? 
Vždycky jsem se o Čechách snažila hezky vyprávět v zahraničí. 
Ať už jsem byla v Paříži, Londýně, New Yorku, vždycky jsem 
všude hledala českou komunitu. Ve Spojených státech jsem 
měla možnost seznámit se s Martinou Formanovou a Milošem 
Formanem, jezdila jsem za nimi do Connecticutu a viděla jsem, 
že Miloš na tom byl úplně stejně. Na zahradě měli české lípy, 
knihovny plné českých knížek, psi se jmenovali podle starých 
pověstí českých Šťáhlav a Chrudoš. Připadala jsem si u nich 
jako doma.

Doma jste nyní v Praze 6. Proč šestka? 
Pro své návraty jsem měla bydlení na Strahově, měla jsem to 
tam ráda, ty krásné výhledy na město, kousek na Ladronku. 
Když jsem se sem ale vracela s rodinou, byl nám byt malý. 
Protože je mi šestka blízká v tom, že je to odtud kousek na le-
tiště, a děti chodí do mezinárodní školy, čemuž jsme se také 
museli přizpůsobit, našli jsme si bydlení v Bubenči a jsme tu 
moc spokojení. V málokterých metropolích si můžete pořídit 
rodinný dům skoro uprostřed města, opět kousek od parku, 
kdy dojdete pěšky jak do Stromovky, tak do práce do centra 
města. To je pro mě důležité, že mohu jít pěšky nebo hromad-
nou dopravou a nemusím trávit tolik času v autě. Když jdu 
pěšky do města, tak i po těch letech si uvědomuju, na jakém 
krásném místě žiju.

Vzala byste si sem něco z Turecka?
Něco by se hodilo, hlavně dobré jídlo. Vůbec se nedivím, že 
jsou tam zóny, kde se lidé dožívají sto a více let díky kombinaci 
sluníčka, moře, vzduchu a dobrého jídla. To bych byla ráda, 
kdyby se také dalo přenést sem. 

Turecké restauraci by se v Praze mohlo dařit, dáte nám tip 
na nějakou dobrou? 
Nedám, tureckých restaurací tady moc není, nebo aspoň 
o nich nevím. To byste museli k nám na jejich tradiční čočko-
vou polívku a köfte. 

Váš muž tady vydrží? 
Můj manžel tady už žil se svou rodinou mezi lety 1985 až 1987, 
když jeho tatínek pracoval v diplomatických službách. Tu vilu 
ve Slunné ulici, kde bydleli, si pamatuje dodnes. I když už je to 
skoro čtyřicet let, tak si můj muž  stále vybavuje, kam chodili 

sáňkovat, kudy tramvají jezdil do školy, do stejné nyní chodí 
i naše děti. Jen už se přestěhovala do Nebušic. 

To vypadá, že se domů vracel spíš on, než vy? 
Ano a bylo až dojemné, když se setkal se svým kamarádem, 
se kterým se vídali jako osmiletí kluci a přes třicet let neviděli. 
Vzpomínali, jak manželovu rodinu odposlouchávala bezpeč-
nost. Bydleli ve vile v horním patře, a protože dědeček byl 
diplomat zemí NATO, měli doma nasazené odposlouchávací 
zařízení. Proto když se chtěli s někým na něčem domluvit, cho-
dili hrát do atiku ping pong.  Nebo si vybavuje, kam si chodila 
babička nechávat šít šaty, kam chodila nakupovat zeleninu. 

Vaše děti chodí stejně jako on do mezinárodní školy, neuvažo
vali jste, že byste je přihlásili do klasické základní školy? 
Myslím si, že jejich čeština není na takové úrovni, aby studovali 
v české škole, protože vlastně žily odmalička v zahraničí.

Jak doma mluvíte?  
Doma mluvíme společně anglicky, já na děti česky, manžel tu-
recky. Dcera je na jazyky šikovná, mluví výborně francouzsky, 
anglicky, turecky, česky, španělsky. Syn už také mluví česky 
lépe, protože tady chodí do basketbalového klubu Tygři Praha, 
kde na něj mluví kluci jenom česky. Nejstarší syn Tobiáš, který 
žije v Londýně, také mluví a rozumí česky, ale když mu chci 
něco vysvětlit do větší hloubky, řekne, vysvětli mi to anglicky. 

Jak na šestce trávíte čas s dětmi? 
Jako mnozí rodiče, se synem na basketbalových turnajích, 
dcera skvěle tančí v Movement Studios Jakuba Dvořáka, s ní 
jezdím na závody, byla jsem i na mistrovství světa v Chorvat-
sku. Když není žádný turnaj nebo soutěž, snažím se, abychom 
spolu trávili aspoň neděle a vytáhnu je ven. To pak jdeme 
na vycházku do některého z mých oblíbených šestkových 
parků, jdeme za kulturou a nebo obrážíme, k velké radosti 
dětí, hrady a zámky. Chci, aby děti poznávaly Českou republiku 
a snad ji jednou budou mít rádi jako já. ■
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Patnáct nových laviček přibylo podél cesty 
na Ladronce při Tomanově ulici. Mají ro-
bustní litinovou konstrukci a jsou stejného 
vzhledu jako ostatní lavičky v parku. 

Šestkové pouti 
bez živých zvířat
Hipodromy, tedy kolotoče s živými 
koňmi a poníky, už na poutích v Praze 6 
neuvidíte. 
Městská část na podnět své Komise pro 
životní prostředí a klima rozhodla, že pro 
atrakce se živými zvířaty nebude udělo-
vat souhlas se záborem veřejné zeleně, 
a tedy neumožní jejich konání. „Reagu-
jeme tak na loňské Břevnovské posví-
cení, kdy jsme obdrželi několik podnětů 
k provozu těchto atrakcí, kde zvířata 
musejí dlouho chodit jedním směrem 
bez možnosti skutečného odpočinku 

a úlevy, zkracují se jim otěže, a ještě je 
stresuje hluk z atrakcí,“ říká radní pro 
životní prostředí Petr Palacký (Zelení). 

„Komise se na doporučení omezení 
hipodromů jasně shodla. Tato necitlivá 
´zábava ,́ zcela ignorující potřeby zvířat, 
do naší společnosti nepatří. Poník není 
kolotoč,“ dodává Ondřej Vykoukal (Pirá-
ti), předseda komise pro životní prostře-
dí a klima.

Někteří provozovatelé už provoz 
 obdobných atrakcí zakázali, třeba 
na Matějské pouti už živá zvířata ne-
najdete. Ani městská část nechce 
 podporovat tento necitlivý přístup 
ke zvířatům, a proto nově zmizí i z šest-
kových akcí. ■

Praha 6 povoluje kácení stromů jen v nejnutnějších 
případech, tedy pouze tehdy, nejdeli už strom ze 
zdravotních důvodů zachránit, nebo se stává nebezpečným 
pro své okolí. Ke kácení dochází i během letošní zimy. 
Všechny tyto stromy na jaře nahradí nové.

Podle zákona o ochraně přírody a kraji-
ny lze stromy kácet v době vegetačního 
klidu od začátku listopadu do konce 
března. V Praze 6 se povoluje kácení 
obvykle jen do konce února vzhledem 
k posouvání začátku vegetačního ob-
dobí. Během prosince bylo pokáceno 
58 stromů. Jde pouze o dřeviny, které 
odborníci označili za rizikové kvůli jejich 
zdraví či bezpečnosti. Nejvíce – patnáct 
stromů – bylo pokáceno v parku Vel-
varská, kde jde o osm bříz, javor, vrbu, 
dva ořešáky a tři jabloně. U zámečku 
Na Hanspaulce byl javor a sedm hruš-
ní, šest stromů pak v oblasti Na Pís-
kách – Sušická – U Hadovky. Mezi další 
místa, kde je nutno některé stromy 
odstranit, patří okolí vozovny Střešovice 
v Patočkově ulici,  Střešovická, Na Pe-
třinách a čtyři jeřáby byly odstraněny 
na Ladronce. 

Všechny pokácené stromy nahradí 
nové, pečlivě vybrané druhy. Vedle toho 
vysadí městská část a Technická správa 
komunikací další stromy na plochách 
v zelených pásech a rabátkách, která 
zůstávala delší dobu prázdná, a dále 
i na místech, kde stromy dosud vůbec 
nebyly. Na přání místních obyvatel byly 
například vysazeny dvě ambroně západ-
ní v Rooseveltově ulici před průchodem 
směrem na Lotyšské náměstí. Ve Dvo-
řeckého ulici se objeví 22 nových sakur, 

v ulicích Bechyňova a Kolejní přibudou 
platany. Lípy byly či budou vysazeny 
v ulicích Nikoly Tesly, na Dlabačově, 
V Středu nebo V Nových Vokovicích. 
Celkem tak přibude na území šestky 
v průběhu zimy a jara 136 stromů. ■

Kácení stromů

Vánoční stromky  
do popelnice nepatří

Na Tři krále, tedy 6. ledna, končí 
dle liturgického kalendáře Vá
noce. V mnoha domácnostech  
se odstrojují stromky. Kam s nimi? 
Stejně jako v předchozích letech, 
máte-li veřejně přístupnou popel-
nici nebo kontejner na směsný 
odpad, lze stromky volně odložit 
vedle nich. Jestliže máte nádobu 
za plotem nebo v klecovém stání, 
lze stromky odložit k nejbližším 
kontejnerům na tříděný odpad. 
 Vyhozené vánoční stromky roz-
hodně nepatří do nádob na směs-
ný odpad, protože zde zabírají 
příliš místa.

Lidé by měli stromky vyhazovat 
nejlépe den před odvozem komu-
nálního odpadu, aby se nehroma-
dily v ulicích po zbytečně dlouhou 
dobu. Stromky se do vozů nakláda-
jí v běžných svozových dnech a je-
jich odvoz bude probíhat po celý 
leden a únor. 

Výjimka platí pro umělé strom-
ky. Pokud už stromek dosloužil, 
rozhodně nepatří ani do kontejneru 
na směsný ani tříděný odpad, ale 
do sběrného dvora.
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Mezigenerační spolubydlení je projekt, který pomáhá 
všem – studenti získají dostupné bydlení a senioři k sobě 
mladého člověka, který je podpoří při manipulaci s moderní 
technikou, vyjde si s nimi na vycházku, sežene film, který 
chtějí vidět. V Praze 6 už pokračuje třetím rokem.

„Seniory pokládáme za důležitou 
součást komunity obyvatel Prahy 6 
a snažíme se napomáhat soudržnosti 
všech generací,“ charakterizuje projekt 
místostarosta pro zdravotní a sociální 
politiku Marián Hošek (KDU-ČSL).

Kovidové začátky 
Když na podzim roku 2021 spolubydlení 
v domech s pečovatelskou službou za-
čínalo, doznívalo ještě kovidové období 
a s ním spojená omezení. „V té době 
se na mě senioři obraceli hlavně tehdy, 
když měli problémy s moderními tech-
nologiemi, potřebovali pomoci nastavit 
nějakou aplikaci do telefonu, něco jim 
nefungovalo na počítači,“ říká student 
Zdeněk, který se věnuje obyvatelům 
v DPS Šlejnická. „My jsme toto prvotní 
období využili k úklidu knihovny, kterou 
jsme vytřídili a přerovnali, vyřadili svaz-
ky, které tam byly vícekrát nebo o ně 

nikdo neměl zájem,“ doplňuje Tomáš, 
který je spolu s přítelkyní Míšou k dispo-
zici seniorům v Liboci. Během té doby, 
co se věnovali knihovně, se za nimi 
senioři postupně začali zastavovat, poví-
dat si, říkat svá přání a nápady. Po třech 
letech tak projekt funguje ke spokoje-
nosti studentů i seniorů.

Dneska studenti připravují obyvate-
lům bohatý program, kterého se dohro-
mady účastní desítky z nich. „Studenti 
v DPS jsou v podstatě jediný inovativní 
projekt v sociální oblasti, který v Praze 6 
za dlouhá léta vznikl, Piráti ho považují 
za velmi užitečný a kvalitní a v komi-
si pro sociální a zdravotní otázky se 
v minulém volebním období na jeho 
zavedení významně podíleli,” připomíná 
zastupitelka Tereza Hubáčková (Piráti). 
Na to reaguje Marián Hošek: „Souhlasím 
s tím, že spolubydlení seniorů a studen-
tů je velmi užitečný a kvalitní projekt. 

Spolubydlení studentů 
a seniorů

Nikoli jediný. Praha 6 pomáhá svým 
občanům i jinde a jinak, připomněl bych 
například bydlení pro seniory ohrožené 
sociálním vyloučením v DPS Liboc nebo 
na podzim spuštěné a velmi oblíbené 
a využívané senior taxi.“

Projekt pro čtyři studenty
Na začátku městská část vyčlenila 
na spolubydlení jednu garsoniéru v DPS 
Šlejnická, do Liboce umístila dva páry. 
Loni na podzim se to změnilo – ve Šlej-
nické bydlí dva studenti, v Liboci zůstal 
jeden pár. „Určitě to ale nebude zna-
menat, že program pro seniory nějak 
ošidíme. Když jsme byli dva páry, akce 
a činnost jsme si mezi sebe rozložili, 
nyní je plánujeme sami. Určitě budeme 
i nadále organizovat společné akce, 
oblíbené promítání filmů a zůstaneme 
seniorům k dispozici v knihovně, kam si 
zvyklo pravidelně chodit deset obyvatel 
domova, další přibývají,“ dodává Tomáš. 

Vycházky, promítání, žárovky 
Podle dohody by se studenti měli vě-
novat seniorům deset hodin měsíčně. 
Na tuto dobu také plánují svůj program. 
„Postupně jsme objevili určitou zlatou 
střední cestu mezi tím, co nabízím já 
a co si obyvatelé těchto domů přejí. 
Ti aktivnější chtějí chodit na vycházky 
a kratší výlety, věnujeme se jedno-
dušším sportům jako jsou pétanque 
a kroket. Ti, co se nemohou tolik po-
hybovat, uvítají deskové hry, promítání 
dokumentárních filmů,“ vyjmenovává 
Zdeněk, které místní zaujal i svou hrou 
na kytaru. Tím jeho práce pro seniory 
nekončí a rozhodně mu zabere více 
než požadovaných deset hodin měsíč-
ně. „Když někomu nefunguje telefon, 
přijdou kdykoli, když o víkendu praskne 
žárovka a údržbář není k dispozici, jdu ji 
vyměnit,“ dodává. Jeho činnost i samot-
nou přítomnost oceňují i senioři: „Je 
naprosto skvělý, už jsme si na něj zvykli, 
jako by sem patřil odjakživa,“ říká jedna 
z obyvatelek DPS Šlejnická.

Nově k němu přibyl Jan, student 
DAMU. Městská část ho vybrala ze 
čtyřiceti zájemců, kteří se loni o místo 
hlásili. „Jednak jsem řešil bydlení a také 
jsem měl s dobrovolnictvím zkušenosti 
ze skautingu, které jsem si chtěl rozší-
řit,“ vysvětluje Jan, proč se o spolubyd-
lení ucházel. „Vzhledem k oboru, který 
studuji, povídám si se seniory o literatu-
ře, poezii, knihách a spisovatelích. Také 
pro ně připravují tvůrčí a rukodělné 
dílny,“ dodává. 

Projekt spolubydlení je určen pro stu-
denty prezenční formy vysokoškolské-
ho studia nebo prezenční formy vyššího 
odborného studia v Praze. ■

Dobrovolník 
Zdeněk 
s obyvatelkami 
DPS Šlejnická.
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Až do 31. března nabídne Muzeum literatury návštěvní
kům výstavu nazvanou Krásná kniha. Přináší výsledek 
práce špičkových českých výtvarníků, knižních grafiků, 
knihařů a tiskařů v kombinaci s mimořádnými texty české 
i světové literatury.

Synonymem krásné české knihy se stalo 
nakladatelství bibliofilií Aulos, na jehož 
produkci je výstava postavena. Nakla-
datelství již třicet let řídí jeho zakladatel 
Zdeněk Křenek. Během oněch třiceti let 
zde vyšlo na padesát svazků v limitova-
ných nákladech. Všechny budou na vý-
stavě představeny v instalaci navržené 
architektem Josefem Pleskotem.

Vydavatel líčí, jak při výběru textů 
a ilustrátorů postupoval: „Měl jsem 
 určité oblíbené knihy se kterými jsem 
chodil za výtvarníky a jim se to buď 

líbilo, nebo nelíbilo a navrhli jiný ti-
tul. A protože jsem o toho výtvarníka 
opravdu stál, tak jsem mu vždy vyšel 
vstříc. Například jsem chtěl mít za kaž-
dou cenu Zdeňka Sýkoru. Ten si kupo-
divu nevybral text žádného ze známých 
světových autorů, ale chtěl ilustrovat 
Písně kosmické od Jana Nerudy. On 
totiž miloval všechno, co souvisí s ves-
mírem. Já si nebyl jistý, měl jsem pocit, 
že ta sbírka je již taková zaprášená, ale 
nakonec z toho vznikla jedna z našich 
nejhezčích knížek.“

Krása krásných knih

Návštěvník bude mít unikátní mož-
nost sledovat, jak si s textovými před-
lohami poradili i další výtvarníci jako 
Adriena Šimotová, Milan Grygar, Petr 
Nikl, Stanislav Kolíbal či Květa Pacovská 
ve spolupráci s předním grafikem Zdeň-
kem Zieglerem.

Kromě knih samotných jsou vystaveny 
i volné grafiky a ilustrace vytvořené pro 
jednotlivé tituly. ■

Děti z MŠ Čínská 
zpívaly seniorům
Děti z Mateřské školky Čínská, podob-
ně jako v minulých letech, opět přišly 
zpříjemnit předvánoční čas seniorům 
z DPS Šlejnická. Nazdobily jim stromek 
v zahradě, který minulý rok společně 
zasa dili, připravily si a zazpívaly pásmo 
koled a také obyvatelům domova předa-
ly vlastnoručně vyrobené dárky. ■

Tématická vycházka: 
Bitva o letiště
Vojenský historický ústav  Praha 
připravil cyklus tematických 
 vycházek, které představují klíčová 
bojiště bitvy o Prahu v květnu 
1945. Jak probíhala bitva o letiště? 
Od prvních hodin povstání na-
padala české povstalce v ulicích 
Prahy německá proudová letadla 
startující z letiště Ruzyně. Samotné 
letiště bránil i německý obrněný 
vlak. Společným útokem vlasov-
ců a povstalců 7. května 1945 
se podařilo německou posádku 
z letiště vytlačit. Procházka se koná 
v sobotu 13. ledna od 14 hod. Sraz 
na zastávce MHD Ruzyňský hřbitov 
(ve směru z centra). Účast potvrďte 
na rezervaceakce@vhu.cz. 
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← Sova na Kulaťáku 
Hlavní adventní program se letos odehrával 
v prostoru Šesťáku na Vítězném náměstí, 
které ozdobila svítící sova. Lidé si zde 
mohli pořídit i vánočně laděnou fotku 
ve světelné kouli.

↓ Vánoční tržiště
Po deset odpolední probíhalo na Šesťáku 
vánoční tržiště. Lidé si tady moli nakoupit 
cukroví, ozdoby, jmelí, sušené ovoce 
i ořechy, zahřát se punčem, svařákem 
nebo pečenými kaštany. ■

↑ Živý Betlém 
V živém Betlému – pásmu koled a vánočních písní, který se 
uskutečnil v aule ZŠ Bílá – vystoupilo sedmdesát účinkujících, 
převážně dětí ze školky Bílá, základní školy Marjánka, 
a uměleckých škol Petřiny, Harmonie a Jana Hanuše. ■

↓ Kultura všude kolem 
Kulturní program se odehrával nejen na Šesťáku, kde 
vystupovaly i děti ze škol a školek, ale také v Písecké bráně, 
kde vystoupili například Wooden shoes (na fotce), KC Kaštan, 
v kině Dlabačov nebo v domech dětí a mládeže. Na závěr, 
25. prosince, se odehrála Rybova Česká mše vánoční v kostele 
Církve čs. Husitské.  ■

Takové byly šestkové Vánoce 
Koncerty, pohádky, trhy i charitativní akce provázely adventní a vánoční období 
v Praze 6. Nechyběly tradiční a oblíbené pořady, které doplnila řada novinek. 
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V Praze 6 se nachází čtyři pobočky Městské knihovny 
v Praze – Břevnov, Dědina, Dejvice a Petřiny. Kromě 
tradičních služeb, jako je půjčování knih, časopisů nebo 
hudebních či filmových nosičů nabízí i množství kulturních 
a vzdělávacích akcí, například přednášek, workshopů, 
autorských čtení, komentovaných vycházek – velká část 
této nabídky je zdarma. 
Na pobočce Dědina se konají pravidelné 
dílny nejen pro děti, ale také pro dospě-
lé. Každý workshop je zaměřen na kon-
krétní výtvarnou techniku či téma. Vyro-
bit si tak můžete plstěné výrobky, zkusit 
malovat na přírodní materiály nebo 
objevit kouzlo quillingu. Během roku 
zde probíhají například cestovatelské 
přednášky anebo vycházky s literárními 
autory – chodci.

Pobočka Břevnov je výjimečná svým 
komunitním prostorem – klubovnou, 
která je zároveň galerií umožňující 
výstavy místních umělců, ale také stu-
dentů z okolních škol a spolků. Velmi 
populární jsou zde divadelní představe-
ní pro děti, které připravují knihovnice. 
Každý týden ve čtvrtek se koná kroužek 
šachů pro děti. Senioři mohou přijít 
do knihovny poradit se, jak na digitální 
technologie, knihovnice ve spolupráci 
se spolkem Moudrá sovička poskytu-
jí poradenství v otázkách moderních 
technologií, tedy třeba jak ovládat počí-
tače či mobilní telefon.   

Pobočka Dejvice sídlí v budově NTK 
a láká především na kreativní dílny za-

měřené na výtvarné umění. Cyklus pra-
videlných dílen je spíše pro starší děti, 
které se chtějí dozvědět více o kon-
krétním výtvarném slohu. Návštěvníci 
si tak mohou vyzkoušet různé techniky 
k danému období sahajícímu do histo-
rie. I zde funguje poradna pro seniory 
s Moudrou sovičkou. Dalším zajímavým 
cyklem jsou přednášky o historii litera-
tury, takzvaná Literární setkání. Dejvice 
nabízí také výměny rostlin v otevírací 
době pobočky po celý rok. Kromě toho 
se konají swapy s dalším sortimen-
tem věcí k výměně, například školních 
potřeb a knih. Pobočka Dejvice se také 
podílela na vzniku hledačkových her 
Stromová stezka a Legendární Praha.

Na nově otevřené pobočce Petřiny 
můžete zajít do kina, na přednášku, 
na workshop, mezi pravidelnými akcemi 
najdete například kvízová posezení, ša-
chový kroužek pro děti, výtvarné dílny, 
trénování paměti pro seniory, filmařské 
kurzy, program pro maminky s malými 
dětmi a další zajímavé akce.

Podrobné programy najdete  
na mlp.cz/akce ■

Do knihovny pro kulturu  
a vzdělání

Tajemství vil Petschků 
v Bubenči
V neděli 14. ledna se od 15 hodin 
koná další Open House vycházka. 
Provede vás vilovou kolonií 
Bubeneč až k honosným 
rezidencím jedné z nejbohatších 
rodin první republiky. 
Petschkové v Bubenči vlastnili více 
než desítku domů. Na procházce 
se dozvíte, kde bydleli jednotliví 
členové pražské větve rodiny, ale 
i celou řadu dalších zajímavostí 
z jejich historie; jakou například 
volili sňatkovou strategii napříč 
generacemi či jak proběhlo vyrov-
nání mezi nimi a ČSSR v 80. letech 
20. století za část majetku konfis-
kovaného na základě Benešových 
dekretů. Součástí vycházky je i vý-
stup tajnou stezkou vedoucí kolem 
slavné vily Bianca od architekta 
Jana Kotěry.

O nejkrásnější 
stromek
Už pojedenácté soutěžily šestkové školy 
o nejkrásněji nazdobený vánoční stro-
mek, tentokrát na téma Ledové Vánoce. 
Z 18 zúčastněných škol získala nejvíce 
hlasů ta nebušická, druhé místo obsadi-
la ZŠ speciální Rooseveltova a 3. místo 
obsadila ZŠ Červený Vrch. Soutěž tradič-
ně organizuje, stromky a ceny pro vítěze 
věnuje Zahradnictví Chládek. ■
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Nejlepší paraplavci 
na Strahově
Strahovské sprinty 2023 – tak se jmenoval závod pro 
   pa raplavce všech věkových kategorií, který se odehrával 
na Strahově.
Zúčastnili se ho závodníci od nejmladších žáků až po dospělé, 
ve věkovém rozmezí čtyři roky až šedesát let.  Na startu se 
objevil i současný nejlepší plavec, nevidomý David Kratochvíl, 
loňský mistr světa na čtyři sta metrů volný způsob v kategorii 
S11, bronzoví medailisté z mistrovství světa v Manchesteru 
Arnošt Petráček a Agáta Koupilová. Po závodech se konalo 
vyhlášení ankety PARA PLAVEC 2023. ■

Stíhačky  
ve vestibulu Dejvická 
Nový rok v Dejvická Bubec, což je kulturní prostor 
ve vestibulu metra Dejvická, otevře výstava sochaře Ladislava 
Plíhala nazvaná Thunderbolt. 
Výstava je inspirována letadlovým soubojem, který se odehrál 
nad Řeporyjemi 16. dubna 1945. Při tomto souboji se podařilo 
americké stíhačce Thunderbolt P-47D sestřelit německou 
proudovou stíhačku Messerschmitt Me 262. Výstava je 
přístupná denně kromě pondělí od 16 do 19 hodin. ■

Muzeum města Prahy
Muzeum města Prahy nabízí kromě prohlídek 
Müllerovy a Rothmayerovy vily, na které je nutná 
předchozí rezervace, i další akce.
Už jen do 28. ledna si můžete prohlédnout výstavu Věra 
Běhalová: Ušlechtilost a síla ve studijním a dokumen-
tačním centru Norbertov.

Komentovaná vycházka s Hedvikou Čenkovou pro-
běhne 30. ledna od 16 hodin a zavede vás do kampusu 
technických škol v Dejvicích. Prohlédnete si jednu z nej-
novějších staveb – budovu Fakulty architektury autorky 
Aleny Šrámkové a další objekty, které vznikly postupně 
podle návrhu různých architektů. Sraz je v před budovou 
Fakulty architektury ČVUT v Thákurově ulici, na procház-
ku si musíte předem koupit vstupenku na eshop.muzeu-
mprahy.cz, kapacita je omezena na 25 osob.

Ve studijním a dokumentačním centru Norbertov 
proběhne 10. ledna od 17 hodin  přednáška  Autenticita 
při opravě, dům jako svědek, jehož výpověď je třeba 
zachovat. Michael Rykl představí vilu Karla Čapka, která 
ilustruje jinde nezachycené reálie. Vstupenku lze zakou-
pit na eshop.muzeumprahy.cz

Perníkový Betlém
Unikátní perníkový betlém si můžete v kostele svatého 
Matěje prohlédnout až do 28. ledna. Kostel se obdivo-
vatelům jesliček otevře vždy o víkendu od 14 do 17 ho-
din. sobotu 6. ledna, kdy slaví svátek Tři králové, mezi 
13. a 15. hodinou.

Kurzy animace  
pro děti  
Oživovat předměty, loutky, vymyšlené postavičky, ale třeba 
i barvy a věci nebo si vyzkoušet udělat vlastní animovaný film 
– to vše nabídnou kurzy animace pro děti.
Kurzy se budou konat od 1. února v nově otevřené pobočce 
městské knihovny na Petřinách. Náročnost kurzů je rozdělená 
do tří kategorií podle věku dítěte, první skupina je vhodná pro 
sedmi až devítileté, druhá pro věkové rozmezí 9 až 12 let a třetí 
pro ty nad 12 let. Kurz obsahuje patnáct lekcí, přihlásit se lze 
na memorino.net ■

Příprava výstavy 
ve studiu Bubec.
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Má smysl se zapojit
I v roce 2023 se spolky Prahy 6 aktivně 
zapojily do veřejného života, od pořá-
dání komunitních akcí přes ochranu 
přírody až po boj proti necitlivé výstav-
bě. Společným zájmem je, aby „Šestka“ 
zůstala přívětivým místem pro život. 
Zároveň je důležité, aby občané měli 
možnost aktivně se podílet na utváření 
budoucí tváře Prahy 6.

Komunitní akce
Stmelování místních komunit patří 
mezi nejdůležitější činnosti. Sousedské 
slavnosti „Zažít město jinak“ se letos 
v září uskutečnily na dvanácti místech 
Prahy 6. Organizátory byly mimo jiné 
spolky ProBřevnov, Nesedím sousedím, 
Spolu na Petřinách a Spolek pro Divo-
kou Šárku. „Naším posláním je zabydlet 
venkovní obývák Liboce komunitními 
a kulturními akcemi,“ říká Petra Berán-
ková z LIBÓZY a dodává: „Ani letos ne-
chyběla tradiční Jarní zahradní slavnost, 
v květnu zahrada přivítala scénickou 
koláž Istyklál, na konci prázdnin v za-
hradě opět vyrostlo letní kino, v listo-
padu proběhl 2. ročník Svátku světla: 
Živá a mrtvá zahrada“. Komunitní akce 
probíhaly i jinde – spolek Šárecké údolí 
pálil čarodějnice na louce před Žežul-
kou, na Dědině u příležitosti rozsvícení 
vánočního stromu zorganizoval Spolek 
pro Divokou Šárku setkání místních. 
Spolu na Petřinách zahájil spolupráci 
s novou pobočkou městské knihovny 
sérií populárně naučných přednášek. 
„V příštím roce se zaměříme na urbaniz-
mus s kunsthistoričkou Evou Novotnou 
nebo s teoretikem architektury Osamu 
Okamurou,“ dodává Jiří Hušek, předse-
da spolku.

Dny architektury
Další významnou aktivitou byly říjnové 
Dny architektury. Spolu na Petřinách 
zorganizoval komentovanou procházku, 
ProBřevnov přednášku v kině Dlaba-
čov. Pod taktovou spolku Hradní potok 
proběhly prohlídky s 30 přednáškami 
jinak nepřístupného veleslavínského 
zámku a jeho parku. Spolek dlouhodobě 
spolupracuje s renomovanými umělci 
i studenty středních a vysokých škol, 
celoročně se nad územím zamýšlejí, 
tvoří vize, jak chátrající prostor využít 
pro veřejnost a kulturu. „Doufali jsme, 
že se nám v roce 2023 podaří otevřít 
zámecký park veřejnosti. Bohužel se to 
nezdařilo,“ uvedla Veronika Zapletalo-
vá. Od listopadu do ledna spolek využil 
prostor studia Bubec v metru Dejvická 

pro výstavu obrazů představující zámek 
Veleslavín.

Ochrana přírody
Ochrana přírody a péče o krajinu je 
dalším společným jmenovatelem aktivit 
spolků. Spolek Šárecké údolí udržu-
je svépomocí cesty v údolí, aby byly 
schůdné – magistrát ani MČ Praha 6 
se o ně řádně nestará,“ S dobrovolníky 
jsme letos upravili spodní části cesty 
z Žežulky na Babu. Také jsme dosáhli 
zprůchodnění cesty Pod Habrovkou, 
kterou nelegálně majitel uzavřel,” říká 
Jan Kučera, místopředseda spolku. 
Spolu na Petřinách pokračuje jako ga-
rant parčíku u Sestupné ulice, kde bylo 
zřízeno piknikové místo a vysazena jedle 
a třešeň.

Břevnov
Spolek ProBřevnov se v pravidelném 
newsletteru ohlíží do historie a zpro-
středkovává aktuální témata a kauzy, 
kterými Břevnov žije. Nabízejí v něm 
výlety do okolí, nechybí ani kulinářské 
a kulturní tipy. Dlouhodobě se spolek 
zabývá např. rekonstrukcí Bělohorské, 
projektem Zelená Malovanka, rekon-
strukcí náměstíček v Malém Vatiká-
nu nebo dostavbou polikliniky. Sbírá 
i podněty občanů na umístění přecho-
dů, zřízení farmářských trhů, omezení 
ohňostrojů apod. „Naším cílem je zastu-
povat v těchto projektech hlas občanů 
Břevnova a zároveň obyvatele naší čtvrti 
informovat o chystaných změnách, 
které mají dopad na kvalitu života,“ říká 
Michal Volf, předseda spolku.

Dědina
Pro Dědinu byl rok 2023 bouřlivý – vr-
cholila stavba prodloužení tramvaje, 
byla dokončena I. etapa rezidenčního 
projektu FINEPu v Drnovské ulici, vedla 
se jednání ohledně budovy bývalé ZŠ 
Vlastina a nájmu s PBIS. „Občané Dědiny 
měli spoustu otázek, ale odpovědi 
z radnice nepřicházely. Nespokojenost 
vyústila v sepsání otevřeného dopisu 
starostovi, a ač to nějakou dobu vypa-
dalo, že se nám komunikaci nepodaří 
navázat, domnívám se, že jsme nako-
nec sehráli roli jakéhosi moderátora 
mezi radnicí a občany,“ uvádí Katka 
Giedraitis ze Spolku pro Divokou Šárku. 
Výsledkem bylo neformální setkání se 
starostou a radním pro dopravu, které-
ho se  zúčastnil rekordní počet obyvatel. 
Zkrátka obyvatelé Dědiny o komunikaci 
s radnicí stojí.

Stránka spolků  
a občanských  
iniciativ Prahy 6
publikuje názory jejich členů čin-
ných v Praze 6. Příspěvky zasílejte 
na  spolky-redakce@praha6. org. Archiv 
a plné  verze článků na praha6. org. Tex-
ty nevyjadřují postoje MČ, odpovídají 
za ně podepsané spolky a iniciativy. 

Šárecké údolí
Spolek Šárecké údolí dlouhodobě usilu-
je o ochranu krajinného rázu a genia loci 
přírodního parku Šárka-Lysolaje. V úno-
ru podal spolek námitky proti projektu 
„Jeseter“ ruského podnikatele v místě 
bývalého koupaliště v Dolní Šárce. „Po-
chod za protipovodňová opatření jsme 
pojmenovali „Vody po krk“, protože už 
prostě máme vody po krk,“ komentuje 
další spolkovou akci u příležitosti výročí 
10 let od povodní Jarka Koňaříková. 
V listopadu spolek podal námitky k na-
vrhované změně územního plánu, která 
by umožnila rozsáhlou výstavbu v oblas-
ti Sedlce.

Společně pro 6 
Aktivní je také Společně pro 6, sdru-
žující šestkové spolky, který se podílí 
na kultivaci veřejného prostoru Prahy 6. 
V lednu 2023 podal spolek námitky proti 
změně územního plánu v okolí Hradčan-
ské. Spolky Prahy 6 se pravidelně schází 
a přispívají na spolkovou stránku, kterou 
právě čtete. ■

J. Koňaříková, J. Kučera, J. Hušek,  
M. Volf, K. Giedraitis, V. Zapletalová,  
P. Beránková

Dokumentární hra Istyklál v Komunitní zahra-
dě LIBÓZA
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→ DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 688, Praha 6, pokladna tel.: 
233 901 384, vstupenky@semafor.cz, 
www.semafor.cz
 
3. 1. Všechnopárty 
6. 1. BER– DEJ  
7. 1. Patrola Šlapeto: Tříkrálový koncert 
8. 1. Všechnopárty  
9. 1. Všechnopárty  
16. 1. Devatenáct tváří jazzu  
18. 1. Poslední štace / premiéra  
19. 1. Poslední štace  
22. 1. Všechnopárty  
23. 1. Všechnopárty  
24. 1. Dobře placená procházka  
26. 1. Návštěvní den u Miloslava Šimka  
27. 1. Poslední štace  
28. 1. Dveře dokořán pro MARIEN  
29. 1. Co na světě mám rád  
30. 1. Osvobozené divadlo Semafor  
31. 1. Dobře placená procházka

→ DIVADLO S + H
Dejvická 919, Praha 6, tel.: 224 316 784, 
pokladna@spejbl-hurvinek.cz,  
www. spejblhurvinek.cz
 
13. a 14. 1. 10.00 a 12.00 Hurvínkovo 
moře snění
23.–26. 1. 10.00 a 12.00 Hurvínkovo  
moře snění
27. 1. 14.00 Hurvínek a nezvaný host
28. 1. 11.00 a 14.00 Hurvínek  
a nezvaný host
30. 1. 10.00 a 14.30 Hurvínek  
a nezvaný host
31. 1. 10.00 Hurvínek a nezvaný host
31. 1. 13.00 Hurvínkovo moře snění

→ DEJVICKÉ DIVADLO 
Začátky představení v 19.30, není-li 
uvedeno jinak. Zelená 15a, Praha 6, 
pokladna a rezervace vstupenek tel.: 
233 332 430, rezervace@dejvickedivadlo.cz,  
www.dejvickedivadlo.cz

8. 1. Přízraky
9. 1. Racek
10. 1. Fifty 
11. 1. Fifty
12. 1. Bitva o Hernaniho
14. 1. Každý má svou pravdu 
15. 1. Zásek
18. 1. Richard III.
19. 1. Přízraky
20. 1. Elegance molekuly
23. 1. Vina?
24. 1. Bitva o Hernaniho
25. 1. Komplic / derniéra

28. 1. v 16 a 19.30 hod. Upokojenkyně/ 
host
29. 1. Kde je ta ryba?
30. 1. Kde je ta ryba?
31. 1. Kde je ta ryba?

Anti.Kvariát DD
10. 1. 20 hod. Játra
16. 1. 20 hod. Krvavý román
22. 1. 20 hod. Večer jedna báseň
23. 1. 20 hod. Pohádkové konstelace pro 
dospělé
25. 1. 19.30 hod. Swing cabinet
28. 1. 16. hod. Český Honza
30. 1. 20 hod. Kuš, svině!
31. 1. 20 hod. Co.media

→ KAŠTAN — SCÉNA UNIJAZZU
Bělohorská 150, Praha 6,  
tel.: 233 353 020, 
kastan@kastan.cz, www.kastan.cz

11. 1. 19.00 KAVÁRNA ÚNIK → Quiz Night – 
přihlášky na rosenthaler@email.cz nebo
na FB Úniku
11. 1. 20.00 KONCERT → Čirý bytí (křest 
CD) 
12. 1. 20.00 KONCERT → Bulit, The Qua-
rantines, Headless princess 
13. 1. 20.00 KONCERT → Phil Shoenfelt & 
Band of Heysek 
15. 1. 19.00 AUDIOVIZUÁLNÍ VEČER → 
Vítek Novák – Beatles: Revolver 
16. 1. 18:30 PŘEDNÁŠKA → Ing. Arch. Zde-
něk Lukeš: Karel Pecánek (1886–1944)
17. 1. 16.00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ → Sně-
hurka a sedm trpaslíků
17. 1. 20.00 KONCERT → Jan Burian 
18. 1. 20.00 KONCERT → Klec, Marek 
Doubrava 
19. 1. 19:30 KONCERT → V. T. Marvin, Zuby 
nehty – punk, alternativa
20. 1. 15.00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ → Jak 
bobr hledal déšť
20. 1. 20.00 KONCERT → Spadlpes 

24. 1. 20.00 KONCERT → Nůž 
25. 1. 20.00 KAVÁRNA ÚNIK → Fotky, 
jahody a steaky: Soňa Pokorná, Zdeněk 
„Hmyzák“ Novák, Vít Janota. Literárně-
-hudební setkání
25. 1. 20.00 KONCERT → Safenat Pane-
ach, Povodí Ohře 
26. 1. 20.00 KONCERT → Naholou25 
a hosté 
27. 1. 15.00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ → Jak 
Jáchym ke štěstí přišel
27. 1. 20.00 KONCERT → Crewpěj 
29. 1. 19:30 PŘEDNÁŠKA → Michala Ad-
nyani: Indonésie 
30. 1. 20.00 KONCERT → Garyho Hausbót 
a Sweetback Papa
31. 1. 20.00 KONCERT → František Skála & 
Třaskavá směs

→ VILLA PELLÉ
Pelléova 91/10, Praha 6, tel.: 224 326 180,  
info@villapelle.cz, www.villapelle.cz

Výstava
do 7. 1. 2024 → Jakub Matuška aka 
Masker: Koule aneb cestou do propasti 
mineš deset kamenů

Komentovaná prohlídka k výstavě 
4. 1. v 18.00 prohlídka s umělcem a kurá-
torem výstavy 

Tvůrčí dílny 
pro děti od 6 do 12 let 
7. 1. Transparentní objekty – Libenský/
Brychtová
21. 1. Loutky z přírodnin a provázků – 
František Skála

24. 1.–24. 3. 
Lachland
Svět post-apokalyptického romantika 
Adolfa Lachmana
 

→ KINO DLABAČOV 
Bělohorská 24, Praha 6. Pokladna 
otevřena 30 min. před začátkem 
 představení. Program na stránkách  
www.dlabacov.cz a na facebooku.

17.–24. 1. SCANDI 2024 Přehlídka novi-
nek severské kinematografie
6. 1. 14.00 Méďovy Vánoce
 16.00 Wonka (dabing)
 18.00 Pohani
 20.00 Ferrari
7. 1. 14.00 Wonka (dabing)
 16.00 Příběhy ze Zeměmoří
 18.00 Pohani
 20.00 Ferrari
8. 1.  16.00 Přišla v noci/KINO SENIOR 

Ze hry Dejvického divadla Každý má svou 
pravdu. Foto: Hynek Glos
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 18.00 Tancuj Matyldo
 20.00 Jedeme na teambuilding
9. 1.   16.00 Benátky – nekonečně 

avantgardní
  18.00 Sestry z kouřové sauny/DO-

KUMENT 
 20.00 White Plastic Sky
10. 1.  16.00 Úsvit
 18.00 Létání pro začátečníky
 20.00 Jedeme na teambuilding
11. 1.   16.00 EOS: Klimt & Polibek/KINO 

ART 
 18.00 Jeden gól
 20.00 To se mi snad zdá
12. 1.   16.00 Vstupenka do ráje/KINO 

SENIOR 
 18.00 Jeden gól
 20.00 Krvavý Johann!
13. 1.  14.00 Ptáci stěhováci
 16.00 Wonka (dabing)
 18.00 Krvavý Johann!
 20.00 Ferrari
14. 1.  14.00 Přání
 16.00 Cesta do fantazie
 18.00 To se mi snad zdá
  20.00 Mission: Impossible Odpla-

ta – První část
17. 1. – 24. 1. SCANDI 2024 Přehlídka 
novinek severské kinematografie
17. 1.  16.00 Strašidlo cantervillské
  18.00 SCANDI 2024/ Muž 

na  střeše
 20.00/SCANDI 2024 /Společně 99
18. 1.  16.00 Raffael – mladý génius
 18.00 SCANDI 2024 /Galerie Boha
 20.00/SCANDI 2024 /Bastard
19. 1.  16.00 Menu
20. 1.  14.00 Vynálezce
 16.00 Wonka (dabing)
  18.00 SCANDI 2024 / Jednou to 

bude všechno tvoje
 20.00 Aristokratka ve varu
21. 1.  14.00 Ptáci stěhováci
 16.00 Howlův kráčející hrad
  18.00 SCANDI 2024 / Elvíra Madi-

ganová
 20.00 Napoleon
22. 1.  16.00 Útěk do Berlína
 18.00 SCANDI 2024 / Píseň Země
  20.00 SCANDI 2024 / Čtyři malí 

dospělí
23. 1.  16.00 Portrét královny
  18.00 SCANDI 2024 / Darkland: 

Návrat
  20.00 SCANDI 2024 /Na cestě 

s mámou
24. 1.  16.00 Fremont
 18.00 SCANDI 2024 / Birthday Girl
  20.00 SCANDI 2024 / Muž jmé-

nem Ove
25. 1.  16.00 EOS: Klimt & Polibek
 18.00 Aristokratka ve varu
 20.00 Chudáčci
26. 1.  16.00 Terezín: Láska za zdí
 18.00/NOVINKA – Hotel Palace

  20.00/ČESKÝ FILM – Aristokratka 
ve varu

27. 1.  14.00 Vynálezce
 16.00 Wonka (dabing)
 18.00 Aristokratka ve varu
 20.00 Chudáčci
28. 1.   10.00 Míša Růžičková: Zimní krá-

lovství/KONCERT PRO DĚTI 
  14.30 Mlsné medvědí příběhy:  

Na pól!
 16.00 Laputa: Nebeský zámek
 18.00 Hotel Palace
 20.00 Stvořitel
29. 1.  16.00 Úsvit
 18.00 Karlos
 20.00 Aristokratka ve varu
30. 1.  16.00 Pompeje – město hříchu
 18.00 Karlos
 20.00 Cesta do fantazie (titulky)
31. 1.  16.00 Titina, psí polárnice
 18.00 To se mi snad zdá
 20.00 Aristokratka ve varu
1. 2.   16.00 EOS: Cézanne – portréty 

života
 18.00 Jeden gól
 20.00 Hotel Palace
2. 2.   16.00 Letní světlo, a pak přijde 

noc
 18.00 Mamacruz
 20.00 Aristokratka ve varu
3. 2.  14.00 Nerozlučná dvojka
 16.00 Přání
 18.00 Karlos
 20.00 Chudáčci

→ MĚSTSKÁ KNIHOVNA V PRAZE
pobočka Petřiny
U Petřin 2511/1, Praha 6 , 
tel.: 770 130 242

Workshopy a přednášky 
8., 15., 22., 29. 1. od 16.00 Doučování 
v knihovně 
4., 11., 18., 25. 1. od 13.00 Výtvarný klub 
seniorů
8. 1. 15.00 Pohádková babička čte dě-
tem
10. 1. 17.00 Dream board – nástěnka snů
11. 1. 16.00 SWAP nechtěných vánočních 
dárků
16. 1. 17.00 Jak se vypořádat s únavou
22. 1. 17.00 Jak lépe zvládat stres a žít 
v harmonii
24. 1. 17.00 Jak ze stravy získat dostatek 
vitamínů a minerálů, vstup 60 Kč
24. 1. 19.00 Spolu na Petřinách: Historie 
a vývoj sídlišť
25. 1. 14.00 Moc informací
26. 1. 13.30 Zimní kreativní dílna 
30. 1. 18.00 Dřevo a oheň – Dřevěný ve-
čer, vstupné 60 Kč
31. 1. 17.00 Tvorba masopustní masky
31. 1. 17.00 Bolesti v zádech – možnosti 

jejich zmírnění svépomocí, vstup 60 Kč
31. 1.  19.00 Citlivá komunikace, vstup 

60 Kč

Kino
23. 1. 16.00 Tancuj Matyldo
25. 1. 17.00 Tizian – říše barev
25. 1. 19.00 Zásah štěstím
27. 1. 13.00 Super Mario Bros. ve filmu
27. 1. 15.00 Krakenteena Ruby
27. 1. 17.00 Strašidlo cantervillské
30. 1. 16.00 Jagna

→ FRESH SENIOR 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, villapel-
le.cz. Písecká Brána K Brusce 5, Praha 6, 
www.piseckabrana.cz, tel.: 224 326 180, 
e-mail: info@ porteos.cz,  
www.freshsenior.cz

9. 1. Komentovaná prohlídka betlému 
v kostele Svatého Matěje. Sraz v 15.45 
před kostelem, U Matěje 24, Praha 6, 
nutná rezervace na karolina@fresh-
senior.cz
16. 1. 17 hod. Písecká brána. Novoroční 
koncert komorního souboru BASFIFA
V provedení zobcové a příčné flétny, 
klarinetu a basklarinetu, fagotu, trubky, 
baskřídlovky, pozounu a violoncella se 
zaposloucháme do renesanční a barokní 
hudby českých a světových mistrů.
23. 1. 15 hod. Strahovský klášter. Stra-
hovská knihovna – komentovaná ex-
kurze. Nutná rezervace na karolina@
freshsenior.cz
30. 1. od 17 hod. Villa Pellé Trénink pa-
měti. Další z pravidelných lekcí s akre-
ditovanou trenérkou. Nutná rezervace 
na karolina@freshsenior.cz

→ SENIORFITNES
Uralská 6, Praha 6, tel.: 281 910 522,  
www.seniorfitnes.cz

Pravidelné aktivity v centru Uralská 6:
angličtina – pondělí + středa
italština, francouzština – úterý
tai chi, jóga – středa
bridž – úterý (rezervace na 732 608 268)
relaxační jóga – čtvrtek 17.15 až 18.15 h
kurz sebeobrany – pátek (rezervace 
na 604 725 657)

Pravidelná cvičení:
Tatran Střešovice – pondělí 9 až 10 h, 
čtvrtek 14 až 15 h
FTVS UK – úterý 11 až 12 h
TJ Sokol Dejvice – čtvrtek 10 až 11 h
Bazén Strahov – pondělí 11.30 až 12.30 h 
(rezervace na 604 185 117).
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Celý rozvrh najdete na našich stránkách 
www.seniorfitnes.cz. Přihlášky: Z. Roid-
tová, (Uralská 6, 606 203 406), S. Honzá-
ková (cvičení, 774 262 030)

→ KC ŠLEJNICKÁ 
Komunitní seniorské centrum Pečova-
telská služba Prahy 6. Informace na: 
Irena Simeonová,tel.: 736 489 330,  
e-mail: ksec@psp6.cz 

2. 1. 14.00–15.30 Stop zapomínání  
– I. skupina
3. 1. 14.00–17.00 Toulky Prahou. Návštěva 
barokního betlému v kostele Panny Marie 
Královny andělů v kapucínském klášteře 
v Praze na Hradčanech. Odjezd mikrobu-
sem od budovy DPS Šlejnická ve 14 hod. 
Pouze na přihlášení.
4. 1. 14.00–16.00 Hrajeme scrabble
8. 1. Cvičení na židlích pro zdravá záda
14.00–15.00 I. skupina
15.00–16.00 II. skupina
9. 1. 13.30–16.00 Výtvarný ateliér: ozdoby 
z korálků
9. 1. 14.00–15.30 Stop zapomínání  
– II. skupina
10. 1. Kurz PC 
15.00–16.00 I. skupina – začátečníci
16.00–17.00 II. skupina – pokročilí a pro-
cvičování I. skupiny
11. 1. 14.30–16.00 Přehlídka krátkých 
a vtipných animovaných filmů od studen-
tek FAMU.
15. 1. Harmonizační cvičení 
14.00–15.00 I. skupina
15.00–16.00 II. skupina
16. 1. 14.30–16.30 Dentální hygiena. 
Přednáška jak pečovat o zuby a náhrady. 
Přihlaste se! Sraz: zastávka Hradčanská 
v 13.20 hod.
17. 1. 14.00–15.30 Stop zapomínání  
– I. skupina
18. 1. 14.00–16.00 Hrajeme scrabble
22. 1. Cvičení s theraband gumou 
14.00–15.00 I. skupina
15.00–16.00 II. skupina
23. 1. 14.00–15.30 Stop zapomínání  
– II. skupina
24. 1. Kurz PC 
15.00–16.00 I. skupina – začátečníci
16.00–17.00 II. skupina – pokročilí a pro-
cvičování I. skupiny
25. 1. 14.30–16.00 Velké africké dob-
rodružství. Cestovatelská přednáška 
– vodopády Murchison Falls v Ugandě, 
nebo nosorožci tuponosé v NP Akagera 
ve Rwandě.
29. 1. Cvičení na židlích na podporu 
stability 
14.00–15.00 I. skupina
15.00–16.00 II. skupina
30. 1. 13.30–16.00 Výtvarný ateliér: 

 Zdobení pomerančů hřebíčkovými 
 ornamenty
30. 1. 14.00–15.30 Stop zapomínání  
– I. skupina

→ NESEDÍM, SOUSEDÍM
Roh Anastázovy a Sartoriovy ulice, 
 Břevnov, tel.: 702 816 476,  
nesedimsousedim.cz 
 
10. 1. 18 až 19.30 h, diskusní setkání Klima 
jako příležitost, zdarma
15. 1. 18.45 až 19.45 h, zpívání s Ladou 
Leníčkovou, 100/50 Kč

17. 1. 17.30 až 19.30 h, přednáška Lenky 
Bennerové Stromy ve městě, města 
ve stromech, 100 Kč
19. 1. 10 až 15 h, výlet (nejen) pro senio-
ry, Dívčí hrady, středně náročná cesta 
 dlouhá asi 7 km s krásnými výhledy 
na Prahu, sraz v 10 h metro Radlická, 
zdarma.
25. 1. 14 až 15 h, Mařákovci v galerii Koo-
perativa, komentovaná prohlídka výsta-
vy s Monikou Švec Sybolovou. Adresa 
galerie: Pobřežní 21, Praha 8. Rezervace 
nutná, 150/90 Kč
28. 1. 10 až 14 h, sousedská snídaně, po-
sezení u společného jídla, co kdo přine-
se, zdarma

21. 1. 2024 
od 10.00 hod.

Dopravní exkurze 
na Letiště Václava Havla Praha

Radní pro dopravu MČ Praha 6 Ondřej Matěj Hrubeš a vedení Letiště Praha 
Vás zvou na exkurzi po ruzyňském letišti. Dostanete se do míst, kam se 
běžní cestující nedostanou, a dozvíte se o fungování letiště.

Hlásit se můžete do 14. 1. 2024 radnímu pro dopravu na mail ohrubes@praha6.cz. 
Uveďte své jméno a příjmení, adresu trvalého bydliště (musí být v Praze 6),  
datum narození, číslo OP nebo pasu. Počet míst je omezen.

Popmuzeum zve na výstavu
Jsme v Československu, že jo?
 
V 90. letech se česká pódia otevřela světu. Klasici i novicové světového  
rocku, popu, jazzu, etnické i taneční hudby, ti všichni si na nich takřka 
 podávali dveře. 
Rolling Stones na Strahově, U2 tamtéž, Metallica v Brně, Orb v areálu Praž-
ského hradu, Prodigy na reklamní akci výrobců koncentrovaných lihovin? To 
všechno se stalo. „Jsme v Československu, že jo“ je památná otázka Nicka 
Cavea, kterou pronesl při své první návštěvě Prahy v září 1992. A název nové vý-
stavy Popmuzea v KC Kaštan, která tuto dobu dokumentuje. „Zaměřujeme se 
na roli jednotlivých agentur a vznik koncertní agentáže jako takové. Ale i nos-
talgický návštěvník, kterému bylo víceméně ukradené, jestli mu jeho vysněnou 
kapelu přivezli 10:15 nebo D Smack U, si přijde na své,“ říká kurátor výstavy 
Radek Diestler. Stroj na vzpomínky pamětníků a zábavné poučení nově dorost-
lých zájemců roztáčejí unikátní fotografie, vzácné plakáty, vstupenky a další 
memorabilie. Na výstavě ale také najdete modem, pomocí něhož se v devade-
sátých letech budoval systém distribuce lístků, a další extrabuřty. Výstava trvá 
do 29. února. 
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pondělí 15. 1. 2024
Václavkova – nádraží Praha Dejvice; Dejvická x V. P. Čkalova x Jaselská
úterý 16. 1. 2024
Krupkovo náměstí – u kostela; Pod Mohylou x Chrášťanská
středa 17. 1. 2024
nám. Interbrigády; Ve Struhách x Antonína Čermáka
čtvrtek 18. 1. 2024
Studentská x Zikova; Kolejní x Zelená
pondělí 22. 1. 2024
K Brusce x Na Valech; Kozlovská x Na Karlovce
úterý 23. 1. 2024
Na Ostrohu x Průhledová; Koulova x Čínská
středa 24. 1. 2024
Na Kuthence x Na Čihadle; Šmolíkova – slepé rameno
čtvrtek 25. 1. 2024
Africká x Kamerunská; Arabská x Egyptská
pondělí 29. 1. 2024
Kladenská x K Lánu; Africká x Alžírská
úterý 30. 1. 2024
Tobrucká – parkoviště; Vostrovská x Na Pernikářce
středa 31. 1. 2024
V Šáreckém údolí – Žežulka; Horoměřická x K Vršíčku
čtvrtek 1. 2. 2024
Na Petřinách x Křenova; V Šáreckém údolí x V Podbabě

Umístění velkoobjemových  kontejnerů hl. m. Prahy
VOK bude přistaven v určeném termínu pouze mezi 16–20 hod. VOK je určen pouze pro občany 
hl. m. Prahy.
Do kontejneru lze odkládat: Nábytek, koberce a linolea, zrcadla, umyvadla, vany a WC mísy, 
staré sportovní náčiní, auto sklo a kovové předměty. 
Do kontejneru nelze odkládat: Do kontejneru je zakázáno odkládat živnostenský odpad, 
nebezpečný odpad, bioodpad, stavební odpad, pneu matiky, elektrospotřebiče, televizory 
a PC mo nitory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky. Informace získáte na tel.: 220 189 402 
 (Monika Hetešová — ÚMČ Praha 6).

gis.praha6.cz/kontejnery

O projektu COMPETENCE 
Městská část Praha 6 se stala partnerem prestižního 
projektu COMPETENCE, který chce zlepšovat komunikaci 
a kvalitu služeb úřadů směrem k cizincům v dané zemi. 
Projekt zakončila konference v hotelu Pyramida. 

Cílem projektu COMPETENCE je posílení 
odborných dovedností zaměstnanců 
obcí, lepší propojení veřejné správy 
a společnosti a také aplikace vzdělá-
vacích programů. Nedílnou součástí 
projektu je také překonávání předsudků 
a bariér, které v rámci komunikace s ci-
zinci mohou vznikat. Na závěrečné kon-
ferenci představili organizátoři publiku, 
v němž zasedli také zástupci místních 
samospráv nebo nevládních organizací, 
varianty, jak podpořit navazování kon-
taktů a vytvořit partnerství mezi úřední-
ky a cizinci. 

Na konferenci se snažili motivovat 
a povzbudit veřejné i soukromé sub-

jekty, aby 
podporo-
valy lepší 
komunikaci 
a mezikul-
turní do-
vednosti ve svých organizacích. V rámci 
projektu COMPETENCE také vznikl nový 
vzdělávací kurz, který nabízí řešení pro-
blémů s komunikací na dnešních praco-
vištích, s ohledem na přibývající počet 
cizinců v naší zemi. Kurz také poradí, 
jak  zlepšovat vztahy se zaměstnanci, 
 vylepšit cel kovou atmosféru na pra-
covišti a zefektivnit komunikaci v orga-
nizacích. competenceproject.eu ■

Úřad městské části 
Praha 6
Kontakty a úřední hodiny
Úřad městské části Praha 6
Československé armády 23
160 52, Praha 6
infolinka: 800 800 001
ústředna: 220 189 111
e-mail: podatelna@praha6.cz
datová schránka: bmzbv7c

Podatelna a dvorana:
pondělí 8 až 18 h
úterý 8 až 16 h
středa 8 až 18 h
čtvrtek 8 až 16 h
pátek 8 až 14 h

Odbor evidence obyvatel  
a osobních dokladů:
pondělí 8 až 18 h
úterý 8 až 12, 13 až 14.30 h
středa 8 až 18 h
čtvrtek 8 až 12, 13 až 14.30 h
pátek 8 až 12 h

Příjmová a výdejová pokladna
pondělí 8 až 18 h
úterý 8 až 16 h
středa 8 až 18 h
čtvrtek 8 až 16 h
pátek 8 až 14 h

příjmová pokladna
telefon: 220 189 652
e-mail: aretovska@praha6.cz

výdejová pokladna
telefon: 220 189 654
e-mail: hrozvodova@praha6.cz

Výdejna parkovacích oprávnění
Uralská 769/4
160 00, Praha 6
telefon: 220 189 979
parkujvklidu.cz
pondělí 8 až 18 h
úterý 8 až 16 h
středa 8 až 18 h
čtvrtek 8 až 16 h
pátek 8 až 14 h ■
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 DoctorOptic.cz   doctor.optic   
www.doctoroptic.cz

Akce platí do 29. 2. 2024 na vybrané obruby a skla

MĚŘENÍ ZRAKU ZDARMA  
A BEZ ČEKÁNÍ!
Centrum DELTA B,  
Žukovského 887/4  
PRAHA 6 - RUZYNĚ
tel.: 731 413 360 
email: dedina@doctoroptic.cz
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SLEVA PRAHA 6 – 15%

ŽALUZIE 

SÍTĚ PROTI HMYZU 

LÁTKOVÉ ROLETY

liborchrast@volny.cz 
tel.: 602 332 815 

Gensovská 6, Praha 6 
www.okna-praha6.cz

SLEVA PRAHA 6 – 5%

REKONSTRUKCE 
BYTŮ, KOUPELEN 

A DALŠÍ
STAVEBNÍ PRÁCE 

liborchrast@volny.cz 
tel.: 602 332 815 

Gensovská 6, Praha 6 
www.okna-praha6.cz

PF 2024 Milí zákazníci, 
milí kolegové,
děkujeme vám 
za přízeň.

1023KAU340_PR_PF_letak_204x68mm_a.indd   11023KAU340_PR_PF_letak_204x68mm_a.indd   1 18.12.2023   13:4918.12.2023   13:49

Nabízíme 1 místo ve sdílených kancelářích v Bubenči, reprezentativní zázemí, 
zasedačky, kuchyňky. Ideální pro volné zaměstnání. Tel: 603 758 293

Nový praktický lékař pro dospělé přijímá pacienty, moderní vybavení,  
sídlo v centru Prahy- poliklinika Kartouzská, spolupráce se všemi zdra-
votními pojišťovnami, rychlé termíny ošetření. Pro registraci volejte  
na tel: 730 530 023

!ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU NA SKLÁDKU! 
Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti, zahrady atd. Naložíme a odvezeme 
nepotřebné věci za rozumnou cenu. STĚHOVÁNÍ. Tel.: 773 484 056

OPRAVA ŽALUZIÍ – VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK – NOVÉ ŽALUZIE – SEŘÍZENÍ 
PLASTOVÝCH OKEN A DVEŘÍ – SÍTĚ PROTI HMYZU. Tel: 733 720 950 – 
pavel.janci@email.cz

PEDIKÚRA V POHODLÍ VAŠEHO DOMOVA. CERTIFIKOVANÁ PEDIKÉRKA  
T. 608 319 110, E-MAIL: barborajanickova@centrum.cz

Potřebujete vyklidit a nevíte jak na to?
Vyklízíme a odvážíme z těchto míst: půdy, byty, sklepy, dvorky, zahrádky, ATD. 
Levně. INFORMACE  NA TEL.: 702 410 965.  Sedm dní v týdnu.

Prodám chatu u Litomyšle k celoroční rekreaci. Tel. 777 757 300
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Kontakty na zastupitele
KOALICE (23 zastupitelů):
Klub ODS a KDUČSL (11 členů)
Předseda: Ing. Jiří Lála, jlala@praha6.cz; místopředsedové:  
Ing. Jan Decker, CSc., jdecker@praha6.cz, Ing. Bc. Simona 
 Nesvadbová, Ph.D., ING-PAED IGIP, snesvadbova@praha6.cz
Klub STAN s podporou Zelených (6 členů)
Předseda: Mgr. Jan Lacina, jlacina@praha6.cz; místopředsedové: 
Bc. Barbora Truksová, btruksova@praha6.cz; MgA. Petr Prokop, 
pprokop@praha6.cz  
Klub PRAHA 6 SOBĚ (6 členů)
Předsedkyně: Mariana Čapková, tel. 773 737 504, 
mcapkova@praha6.cz; místopředseda: Jiří Janoušek,  
607 909 192, jjanousek@praha6.cz
OPOZICE (22 zastupitelů)
Klub TOP 09 (7 členů)
Předseda: Mgr. Ondřej Dušek, 775 663 342,  
odusek@praha6.cz; místopředseda: Mgr. Marek Baxa,  
mbaxa@praha6.cz.
Klub Piráti (7 členů)
Předseda: Mgr. Ondřej Vykoukal, 725 300 552, 
ondrej.vykoukal@pirati.cz; místopředsedkyně:  
Ing. Eva Tichá, 728 124 310, eva.ticha@pirati.cz 
Klub ANO (6 členů)
Předseda: Ing. Mgr. Petr Soukal, Ph.D., 731 625 057, 
psoukal@praha6.cz 
Zastupitelé bez klubu:  
MUDr. Martin Lukáč, Trikolóra+SPD, mlukac@praha6.cz; 
Alena Melzerová, Trikolóra+SPD, amelzerova@praha6.cz

Další podrobnosti o složení zastupitelstva najdete 
na https://shrt.pha6.cz/26l7r

Šestka — periodický tisk městské části Praha 6.
1/2024, vychází dne 2. ledna 2024. Uzávěrka příštího čísla  
dne 15. ledna 2024.
Vydavatel: Městská část Praha 6, Čs. armády 23, 160 52 Praha 6. 
IČ: 00063703, tel.: 220 189 111, www.praha6.cz
Redakce: Magdaléna Krajmerová, sestka@praha6.cz 
Inzerce: 220 189 154, e-mail: inzercesestka@praha6.cz
Náklad: 35 000 výtisků, vychází 11 x ročně.
Dtp: Lucie Čapková.
Registrační číslo MK ČR 13180.
Vydavatel neodpovídá za obsah uveřejněné inzerce. 
Autorem nesignovaných textů je redakce. 
Redakční radu tvoří Výbor pro otevřenost, média 
a participaci a Redakční skupina. Vydávání se řídí 
Pravidly schválenými zastupitelstvem.

Najdete nás také na sociálních sítích:
 facebook.com/praha6
 youtube.com/@mestskacastpraha6748
 twitter.com/Praha6
 instagram.com/mestskacastpraha6

KOMPLETNÍ MALÍŘSKÝ SERVIS, 
 DŮRAZ NA KVALITU A ČISTOTU.

MALÍŘI POKOJŮ,
LAKOVÁNÍ RADIÁTORŮ

www.malirvpraze.cz

tel.: 775 423 227

PO NAŠÍ PRÁCI NENÍ TŘEBA
UKLÍZET.

Kde si můžete 
Šestku 
vyzvednout
Šestku si mů-
žete zdarma 
vyzvednout 
na 150 mís-
tech po celé 
Praze 6, 
jejichž pře-
hled najdete po načtení QR 
kódu. Též ve dvoraně Úřa-
du městské části Praha 6 
na adrese Československé 
armády 23.

školička bruslení, 
občerstvení,  
půjčovna bruslí 
a doprovodný program

* všední dny od 9 do 12 hod. může 
být led rezervován pro školy a školky 
– podrobnosti na webu kluziště

Praha 6 srdečně zve na 

Bruslení na Vypichu

kluzistevypich.cz

prosinec 2023 až únor 2024 
denně 9–21 hod. 

(ne)KONEČNÁ Vypich
areál DDM Praha 6
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